
Dobre wieści 
w sprawie mostu
Minister Jerzy 
Kwieciński potwierdza, 
że budowę nowej 
przeprawy w 80% może 
sfi nansować rząd. 
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Zakupy za 10 mln
Umowa z marszałkiem 
podpisana. Projekt Eko-
bus zakłada m.in zakup 
pięciu ekologicznych 
autobusów 
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Wspomnienie 
Wielkiej Wojny
W tym roku piknik 
historyczny „VII wieków 
historii” poświęcono 
wydarzeniom z okresu 
pierwszej wojny światowej
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Jubileusz dobrych 
wiadomości
Powiat zapowiedział, że 
przekaże Warsztatowi Terapii 
Zajęciowej działkę pod 
budowę nowej siedziby
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Świętujemy niepodległośćU nas
przeczytasz:

 strona 17

151 stypendiów wręczone
Strony 2, 3

Ciepło, coraz cieplej

To na razie nieofi cjalne wyniki, ale niemal ze stuprocentową pewnością można stwierdzić, że w Sochacze-
wie nie będzie drugiej tury wyborów burmistrza, gdyż Piotr Osiecki w niedzielę pokonał dwóch konkuren-
tów. Na urzędującego burmistrza oddano ponad 53 procent głosów, na Marka Gołkowskiego 33,5 proc., 
a na Łukasza Dąbrowskiego 13,5 proc. Wynik powyżej 50 procent oznacza, że nie zachodzi konieczność 
organizowania drugiej tury głosowania.

Miejskie obchody Dnia 
Edukacji Narodowej 
odbyły się tym razem 
w Szkole Podstawowej 
nr 4. W ich trakcie 
wręczono stypendia 
151 najzdolniejszym 
sochaczewskim 
uczniom, uhonorowano 
również wyróżniających 
się pedagogów

Strona 10

Możemy powiedzieć, że 
wiertło dotarło do warstwy 
wodonośnej. Jeszcze jest za 
wcześnie, by stwierdzić jaka 
jest wydajność, temperatura i 
zasolenie wody, ale cieszymy 
się, że nie mamy niemiłych 
niespodzianek – tymi słowami 
burmistrz Piotr Osiecki 
rozpoczął spotkanie z dzien-
nikarzami na terenie odwiertu 
geotermalnego w Trojanowie

Burmistrz wybrany 
w pierwszej turze

Strona 6
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Znajdziesz nas 
na portalu 

społecznościo-
wym

 Facebook 

https://www.

facebook.com/
ziemia.socha-

czewska

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 
46 862-92-00, 

telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991

Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 

602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 
997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 

46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00

MPT Taxi 191-91

Taxi 
46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600

USC 
46 862-23-02

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30

Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

ZUS 46 862-64-33

Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

KONDOLENCJE

Z ogromnym smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Jana Buczka
radnego Rady Miejskiej w Sochaczewie, 

członka Komisji Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej  oraz Ochrony Środowiska 
a także Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Inwestycji.
Szczere wyrazy współczucia rodzinie, 

bliskim i przyjaciołom przekazują

PODZIĘKOWANIE
Składamy serdeczne 
podziękowania wszystkim, 
którzy w dniu 18 października 
wzięli udział 
w ceremonii pogrzebowej 
Śp. Jana Buczka

Rodzina
Burmistrz 

Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Spośród czterech głosowań, 
z jakimi mamy do czynienia 
w czasie wyborów samorzą-
dowych, najciekawsze jest 
to na burmistrza. Ono bu-
dzi najwięcej emocji, naj-
bardziej angażuje sztaby 
walczące o każdy głos dla 
swojego kandydata. Nie ina-
czej było w tym roku, gdy 
o urząd burmistrza ubie-
gało się trzech kandyda-
tów - Piotr Osiecki z KWW 
Sochaczewskie Forum Sa-
morządowe,  Marek Goł-
kowski z KWW Bezpartyjni 
Samorządowcy oraz Łukasz 
Dąbrowski reprezentujący 
KKW Platforma.Nowocze-
sna Koalicja Obywatelska. 

W powyborczy ponie-
działek do godz. 16.00 zebra-
no i przeliczono dane z 22 na 
24 miejskie obwody. Wynika-
ło z nich, że 7727 głosów odda-
no na Piotra Osieckiego (53,19 
proc.), na Marka Gołkowskiego 
4868 (33,51 proc.), a na Łuka-
sza Dąbrowskiego 1931 głosów 
(13,29 proc.). W tym głosowa-
niu frekwencja wyborcza się-
gnęła 51,25 procent. 

Rada Miasta 
VIII kadencji
Chęć startu do rady mia-
sta VIII kadencji wyraziło 

111 kandydatów, zgłoszo-
nych przez cztery komitety: 
KWW Bezpartyjni Samo-
rządowcy, KWW Platfor-
ma.Nowoczesna Koalicja 
Obywatelska, KW Prawo i 
Sprawiedliwość oraz KWW 
Sochaczewskie Forum Sa-
morządowe.   Ostatecznie 
głosować można było na 109 
osób, gdyż już po wydruko-
waniu kart, jeden kandy-
dat zrezygnował ze startu, 

a radny ubiegający się o re-
elekcję, Jan Buczek, zmarł 
nagle na tydzień przed wy-
borami. Przy 21 mandatach 
i 109 kandydatach, o jedno 
miejsce w RM ubiegało się 
ponad 5 kandydatów. 

W wyborach radnych 
miasta mogło wziąć udział 
28.416 uprawnionych wy-
borców. W chwili oddawa-
nia gazety do druku nie po-
znaliśmy składu nowej rady, 

gdyż głosy na kandydatów 
i listy trzeba jeszcze przeli-
czyć na mandaty. Frekwen-
cja wyniosła ponad 50 pro-
cent, co jest sukcesem, bo 
w 2014 roku do urn poszło 
tylko 45 procent uprawnio-
nych.

Do 16.00 udało się ze-
brać wyniki z czterech 
okręgów. Np. w okręgu nr 1, 
czyli Boryszewie, na wszyst-
kich kandydatów Bezpar-

tyjnych Samorządowców 
oddano 1099 głosów, na Ko-
alicję Obywatelską 682, na 
PiS 1269 głosów, a na kan-
dydatów   Sochaczewskie-
go Forum 786 głosów. Zu-
pełnie inną tendencję dało 
się zauważyć w okręgu nr 
2, obejmującym część cen-
trum miasta i osiedla za 
Bzurą.  Tu na Bezpartyj-
nych oddano 762 głosy, na 
Koalicję Obywatelską 707,  

O tym, jak głosow  a
To na razie nieofi cjalne wyniki, ale niemal ze stuprocentową pewnością można stwierdzić, że w Sochaczewie nie będzie 
drugiej tury wyborów burmistrza. Piotr Osiecki w niedzielę pokonał dwóch konkurentów. Na urzędującego burmistrza 
oddano ponad 53 proc. głosów, na Marka Gołkowskiego 33,5 proc., a na Łukasza Dąbrowskiego niespełna 13,3 proc. 
Wynik powyżej 50 procent oznacza, że nie zachodzi konieczność organizowania drugiej tury głosowania. 
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w  ał Sochaczew i gminy
na Prawo i Sprawiedliwość 
1010,  a na kandydatów Fo-
rum aż 1205. 

„Stara” rada pracuje 
do połowy listopada
Ustępująca rada VII kadencji 
kończy pracę 16 listopada, a za-
tem pierwsza sesja nowej odbę-
dzie się kilka dni po tej dacie.  
Sesję otworzy i poprowadzi – 
do czasu wyboru przewodni-
czącego rady miejskiej – radny 
najstarszy wiekiem. Radni od-
biorą zaświadczenia o wyborze 
na pięcioletnią kadencję i złożą 
ślubowanie „Wierny Konsty-
tucji i prawu Rzeczypospoli-
tej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować 
godnie, rzetelnie i uczciwie, 
mając na względzie dobro mo-
jej gminy i jej mieszkańców”. 
Można dodać słowa: „Tak mi 
dopomóż Bóg”. Zgodnie ze 
statutem miasta, na inaugu-
racyjnym posiedzeniu Piotr 
Osiecki złoży sprawozdanie o 
stanie miasta.

Ta i kolejne kadencje będą 
dłuższe. Dotychczas radni i 
burmistrz pracowali razem 
cztery lata, teraz będzie to pięć 
lat, zatem kolejne wybory sa-
morządowe czekają nas dopie-
ro jesienią 2023 roku. Od VIII 
kadencji obrady rady miasta 
zawsze będą transmitowane 
na żywo w internecie, utrwala-
ne (archiwizowane) i udostęp-
niane w Biuletynie Informacji 
Publicznej oraz portalu Socha-
czew.pl. 

W całym powiecie so-
chaczewskim do głosowania 
uprawnionych było 67 180 osób. 
Wyborcy z miasta mogli głoso-
wać na kandydatów z siedmiu 
list. Znalazły się na nich na-
zwiska 72 kandydatów, zatem 
o jeden mandat ubiegało się aż 
ośmiu konkurentów. O nasze 
poparcie walczyli kandydaci z 
Sochaczewskiego Forum Sa-
morządowego, PSL, Kukiz’15, 
PiS, Bezpartyjnych Samorzą-
dowców, Niezależnych Plus 
Zdrowie oraz Platforma.Nowo-
czesna Koalicji Obywatelskiej. 
Do chwili zamknięcia numeru 
nie opublikowano żadnych ofi -
cjalnych danych o frekwencji i 
wynikach.  

W kilku gminach 
bez zmian
W Brochowie urzędujący 
wójt Piotr Szymański otrzy-
mał 61,6 proc. głosów. Po-
dobnie w Młodzieszynie na 
drugą kadencję wybrano 
Monikę Pietrzyk, która ze-
brała niemal 71,7 proc. gło-
sów. Zmiany na stanowisku 
wójta nie będzie też w No-
wej Suchej, gdyż na Macie-
ja Mońkę oddano 77,5 proc. 
wszystkich głosów. Przez 
następne pięć lat gminą So-
chaczew pokieruje Miro-
sław Orliński, na którego 
oddano 69,8 proc. głosów. 

Druga tura będzie w Iło-
wie, gdyż trzech z czterech 
kandydatów uzyskało po po-
nad 30 procent głosów. Wójt 

Roman Kujawa (31,9 proc. 
głosów) powalczy o zajmo-
wany od lat fotel z Janem 
Pawłem Kraśniewskim (33,7 
proc.). Podobnie w Rybnie 
wójt Grzegorz Kropiak (35,8 
proc. głosów) stanie do wal-
ki w drugiej turze z zaledwie 
28-letnim Damianem Ja-
worskim (42,3 proc.)

W Teresinie nadal bę-
dzie rządził Marek Ole-
chowski, który nie miał 
żadnego konkurenta i tam 
głosowanie odbyło się na in-
nych zasadach. Mieszkańcy 
otrzymali w lokalach kar-
ty z pytaniem, czy chcą, aby 
Marek Olechowski pełnił 
funkcję wójta – tak, lub nie. 
Zdecydowana   większość 
potwierdziła, że w urzędzie 
gminy przez kolejne pięć lat 
widzi obecnego gospodarza 
Teresina.

Wstępne wyniki wyborów 
na burmistrza miasta Sochaczew

Łącznie w całym 
mieście PiS zebrał 4125 
głosów, Sochaczew-
skie Forum Samorzą-
dowe 3660, Bezpar-
tyjni Samorządowcy 
3655 głosów, a Koali-
cja Obywatelska 2715. 
Po wstępnym przelicze-
niu głosów na manda-
ty PiS może liczyć na 6 
miejsc w radzie, Socha-
czewskie Forum także 
na 6, Bezpartyjni Samo-
rządowcy na 5, a Koali-
cja na 4 miejsca. 
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Sochaczew ma aż 16 km długo-
ści i trzy mosty, jednak najwięk-
szy ruch skupia się na przepra-
wie w centrum miasta. Jak 
podkreślał Maciej Małecki, o 
budowie przeprawy mówił już 
jako radny miasta, prawie dwie 
dekady temu, a dziś te marze-
nia nabierają realnych kształ-
tów. Przekonywał ministra, że 
jeszcze kilka lat temu w Socha-
czewie można było mówić o go-
dzinach szczytu, a dziś trudno 
wskazać czas, gdy tych godzin 
szczytu nie ma. 

Z kolei burmistrz Piotr 
Osiecki podkreślał, że sytuację 
nieznacznie i na krótko popra-
wiła przebudowa skrzyżowa-
nia ulic Gawłowskiej i Płockiej 
oraz wydzielenie prawoskrę-
tu z Warszawskiej w Traugut-
ta. To jednak cały czas za mało, 

bo po zachodniej stronie rzeki 
systematycznie przybywa do-
mów, przede wszystkim roz-
rastają się osiedla na terenie 
gminy Sochaczew we wsiach 
Altanka i Rozlazłów.

- Mamy analizę, z któ-
rej jednoznacznie wynika, 
że nowy most jest niezbęd-
ny. Eksperci opracowali też 
wstępną analizę trzech wy-
branych lokalizacji ze wska-
zaniem na najbardziej opty-
malną. Ona połączy dwie 
bardzo mocno zaludnione 
części miasta. Cieszę się, że 
most będzie mógł powstać 
w formule znacznie bardziej 
korzystnej niż pierwotnie 
zakładaliśmy. Gdy wiosną 
do rozmów zasiedli samo-
rządowcy z powiatu, miasta 
i gminy Sochaczew, odbyła 
się wspólna sesja trzech rad, 
przyjmowaliśmy, że powiat 
jako lider projektu pozyska 

50 procent dofi nansowania, 
a miasto i gmina pokryją po 
25 procent kosztów. Rządo-
wy program przewiduje, że 
możemy otrzymać aż 80 pro-
cent dotacji na całość prac, a 
to przy inwestycjach wartych 
dziesiątki milionów ogromne 
wsparcie – mówił burmistrz.  

Minister   Kwiecińsk i 
omówił główne kryteria, 
jakie zdecydują o przyzna-
niu dofi nansowania. Punk-
ty można zyskać np. za 
budowę przeprawy popra-
wiającej mieszkańcom do-
jazd do pracy, miejsc na-
uki, obiektów handlowych i 
usługowych, a także za wy-
korzystanie potencjału go-
spodarczego danego terenu. 

- Cieszę się, że oprócz 
dwudziestu dwóch strate-
gicznych dla rozwoju kraju 
mostów w programie mogą 
się znaleźć także przeprawy 

lokalne. Jeśli we wniosku 
wykażemy dwie najważniej-
sze przesłanki, czyli rozwój 
gospodarczy danego tere-
nu i rozwój osadnictwa, to 
niemal z automatu budowa 
przeprawy kwalifi kuje się 
do dofi nansowania. To bar-
dzo dobre wiadomości. Za-
bieramy się do pracy, skła-
damy wniosek do ministra 
i mam nadzieję, że to dofi -
nansowanie uda się pozy-
skać – mówi starosta Jolan-
ta Gonta. 

- Najważniejsza wiado-
mość dla mieszkańców zie-
mi sochaczewskiej jest taka, 
że budowa przeprawy sta-
je się coraz bardziej real-
na. Stajemy przed naprawdę 
wielką szansą – podkreślił 
przewodniczący rady po-
wiatu Andrzej Kierzkowski. 

Z kolei przewodniczą-
cy rady miejskiej Sylwester 

Kaczmarek wyraził radość, 
że przy jednym stole z mi-
nistrem odpowiedzialnym 
za budowę mostów zasie-
dli reprezentanci z miasta i 
powiatu, padły konkretne 
informacje, minister pozy-
tywnie ocenił nasze stara-
nia. 

- Po tych rozmowach 
optymistycznie patrzę w 
przyszłość i liczę, że kolej-
ne kroki będą wykonane już 
niedługo. Przed trzema sa-
morządami deklarującymi 
poparcie dla projektu na-
prawdę dużo pracy – zazna-
czył.

Poważne przymiarki do mostu
Plan budowy nowej przeprawy w Sochaczewie staje się coraz bardziej realny. Jak poinformował minister Jerzy Kwieciński, 
80 procent kosztów wykonania dokumentacji i samej budowy można pokryć z programu „Mosty dla Regionów”. 
16 października o szansach na przyznanie dofi nansowania z ministrem inwestycji i rozwoju rozmawiali 
poseł Maciej Małecki oraz samorządowcy z miasta i powiatu.

W przypadku Sochaczewa mamy 
trzy współpracujące ze sobą samo-
rządy, a to ogromny plus. Budowa 
mostów to przedsięwzięcia duże, 
skomplikowane, zazwyczaj nie do 
udźwignięcia przez jeden samo-
rząd, a wiemy, że one zaspokajają 
potrzeby więcej niż jednego miasta 
czy gminy. Teraz partnerzy muszą 
przygotować dobry projekt od strony 
koncepcji oraz kompletną dokumen-
tację projektową. Jej opracowanie nasze ministerstwo gotowe 
jest wesprzeć dofi nansowaniem w wysokości do 80 procent 
kosztów. I to jest zupełna nowość, bo do tej pory nie było fi -
nansowania dokumentacji. Samorządy musiały ją wykonać na 
swój koszt. Jeżeli projekt zyska akceptację, to automatycznie 
otrzymuje później środki na samą inwestycję. Finansowane 
przez nas projekty mają służyć spójności, czyli zapewnieniu 
mieszkańcom możliwości swobodnego przemieszczania się 
pomiędzy dwoma brzegami rzeki. Nasz program ma łączyć 
społeczności, które teraz są rozdzielone rzeką. 

ZDANIEM MINISTRA JERZEGO KWIECIŃSKIEGO

Rządowy program „Mosty dla Regionów” to ponad dwadzieścia 
inwestycji centralnych oraz szansa na budowę mostów lokal-
nych. Kilka tygodni temu ruszył nabór dla samorządów, które 
będą chciały skorzystać z funduszy na przygotowanie niezbęd-
nej dokumentacji. Miasta i gminy, które zdecydują się na budo-
wę mostów, mogą liczyć na wsparcie z Ministerstwa Inwestycji 
i Rozwoju. Dofi nansowanie wyniesie do 80 procent zarówno do 
dokumentacji, jak i samej inwestycji. W ramach „Mostów dla 
Regionów” powstaną m.in. przeprawy na Wiśle, w tym jedna 
między Nowym Dworem Mazowieckim a Wyszogrodem.

Most ma usprawnić komunikację z 400 hektarami terenu przeznaczonego 

przez gminę Sochaczew pod budownictwo jednorodzinne

Kursowanie autobusów ZKM w okresie Wszystkich Świętych 
31 października (środa)
Autobusy ZKM kursują jak w dni robocze. Dodatkowo: 
Linia „LC” kursuje w godz. 8.50 - 15.15 z Cmentarza 
Komunalnego do Kozłowa Biskupiego (kapliczka) 
następującą trasą: ul. Trojanowska, Staszica, 
Traugutta, PKP, 15 Sierpnia, Malesin, Kozłów (szkoła). 
Częstotliwość kursowania co godzinę i 15 minut.

1 listopada (czwartek) Wszystkich Świętych
Autobusy ZKM kursują jak w dni świąteczne. Dodatko-
wo: 
Linia „LC” kursuje w godz. 8.00 - 15.35 z dworca PKP 
do Cmentarza Komunalnego następującą trasą:  ul. 
Piłsudskiego, al. 600-lecia, Trojanowska. Częstotliwość 
kursowania - co pół godziny.

Linia „LC” kursuje w godz. 9.00 - 14.00 z osiedla Kor-
czaka do Cmentarza Komunalnego następującą trasą: 
ul. Wyszogrodzka, Chodakowska, Kistki, Trojanów, 
Trojanowska. Częstotliwość kursowania co godzinę.

Linia „LC” kursuje w godz. 8.50 - 15.15 z Cmentarza 
Komunalnego do Kozłowa Biskupiego (kapliczka) trasą: 
ul . Trojanowska, Staszica, Traugutta, PKP, 15 Sierpnia, 
Malesin, Kozłów (szkoła). Częstotliwość kursowania co 
godzinę i 15 minut.

2 listopada (piątek) Zaduszki 
Autobusy ZKM kursują jak w dni robocze. Dodatkowo: 
Linia „LC” kursuje w godz. 8.50 - 15.15 z Cmentarza 
Komunalnego do Kozłowa Biskupiego (kapliczka) 

następującą trasą: ul. Trojanowska, Staszica, 
Traugutta, PKP, 15 Sierpnia, Malesin, Kozłów (szkoła). 
Częstotliwość kursowania co godzinę i 15 minut.

Szczegółowe informacje umieszczone zostaną 
na przystankach  ZKM.

Uwaga! 
W związku z przewidywanym 

na 29 października oddaniem do 
ruchu ul. Trojanowskiej, z tą datą 

zostanie dokonana korekta rozkładu 
jazdy autobusów, która uwzględni 

także zmianę rozkładu PKP wchodzącą 
w życie 21 października.

OGŁOSZENIE
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To już pewne. W listopa-
dzie rozpocznie się re-
mont najbardziej znisz-
czonego odcinka ul. 
Chopina, od ronda Jana 
Pawła II do torów kolej-
ki wąskotorowej. 16 paź-
dziernika sejmik woje-
wództwa mazowieckiego 
zwiększył środki na to 
zadanie, dzięki czemu w 
tym tygodniu zostanie 
podpisana umowa z wyko-
nawcą inwestycji.

Przypomnijmy, że Mazo-
wiecki Zarząd Dróg Woje-
wódzkich planował pierwot-
nie przebudowę ul. Chopina 
w lato. Samorząd wojewódz-
twa oszacował wartość ro-
bót na 9,6 mln. Do lipcowego 
przetargu przystąpiła tylko 
jedna fi rma i zażądała aż 18,9 
mln zł. Na taką kwotę, dwa 
razy wyższą niż zakładana, 
MZDW nie mógł się zgodzić. 
Konieczne było zatem ogło-
szenie kolejnego przetargu. 

Tym razem wpłynęły cztery 
oferty. Najkorzystniejszą zło-
żyło konsorcjum fi rm Granar 
sp. z o.o. i Invest AG sp. z o.o., 
które zaproponowało 10,8 
mln zł. Kwota ta nadal prze-
wyższa kosztorys o ponad 
milion złotych, lecz zarząd 
województwa mazowieckie-
go zgodził się na dołożenie 
brakującej kwoty. Formalno-
ści, polegające na przesunię-
ciu środków w budżecie Ma-
zowsza, zostały dopełnione 

16 października podczas sesji 
sejmiku.

W tym tygodniu zostanie 
podpisana umowa z wyko-
nawcą. Prace na ulicy Chopi-
na powinny rozpocząć się już 
w pierwszej połowie listopa-
da. Do tego czasu ma się za-
kończyć remont innego od-
cinka drogi wojewódzkiej 705 
– al. 600-lecia.

Projekt przewiduje kom-
pleksowe prace, obejmują-
ce nie tylko budowę nowej 

nawierzchni, obustronnych 
chodników i ścieżki rowero-
wej, ale również całej infra-
struktury podziemnej, łącz-
nie z kanalizacją. Podobnie 
jak remont alei 600-lecia, 
inwestycja będzie prowa-
dzona etapami. Droga bę-
dzie przejezdna, z czaso-
wym wyłączeniem jednego 
pasa ruchu.

Partnerem tego zadania 
jest sochaczewski ratusz, 
który w 2017 roku zapłacił 

110 tys. zł za dokumenta-
cję projektową drogi i zlecił 
opracowanie dokumenta-
cji pod budowę oświetlenia 
(56,7 tys.). Dodatkowo w 
tegorocznym budżecie ma 
jeszcze odłożone 490 tysię-
cy złotych na postawienie 
lamp ulicznych w Chopina. 
Dodajmy, że przygotowując 
się do zapowiadanego re-
montu, ZWiK wymienił w 
ubiegłym roku w ul. Chopi-
na sieć wodociągową. (mf)

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Sochaczewski Eko-bus ma 
wartość 9.929.223 zł, przy 
czym 7.078.753 zł, to jest 
prawie 72 procent kosz-
tów, pokryje unijna i rzą-
dowa dotacja. Zdecydowa-
na większość tych pieniędzy 
pochodzi z Regionalnego 
Programu   Operacyjnego 
Województwa   Mazowiec-
kiego 2014-2020. Cel pro-
jektu jest jeden – ograniczyć 
emisję spalin, hałasu, liczbę 
samochodów na ulicach, za-
chęcić mieszkańców do ko-
rzystania z transportu zbio-
rowego, promować rowery 
jako najbardziej ekologicz-
ny środek transportu w cen-
trach miast. 

Nasz projekt składa się 
z kilku elementów i zakła-
da m.in. zakup pięciu auto-
busów, dwóch biletomatów, 
wymianę 26 wiat przy-
stankowych, montaż elek-
tronicznych tablic z dyna-
micznym rozkładem jazdy, 
utworzenie stanowiska ła-
dowania autobusów elek-
trycznych, montaż stojaków 
rowerowych w najpopular-
niejszych punktach prze-
siadkow ych,   połączenie 
ścieżek rowerowych na mo-
ście i w ul. Staszica. Zakła-
da też utworzenie na terenie 
bazy ZKM punktu wydawa-
nia biletów miesięcznych. 

Papierowe przejdą do hi-
storii, bo nowe będą mia-
ły kształt karty kredytowej. 
By je doładować na kolejny 
miesiąc, nie trzeba jechać 
do biura ZKM, zrobimy to 
w biletomacie.  

Jak powiedział Adam 
Struzik, samorząd woje-
wódzki mocno wspiera 
walkę o czyste powietrze, 
zintegrowane działania w 
tym zakresie, gdyż nie tyl-
ko Mazowsze, ale cała Pol-
ska jest dotknięta proble-
mem smogu. Mamy dwa 

jego główne źródła – do-
mowe piece starej generacji 
oraz silniki spalinowe, w 
tym przede wszystkim sil-
niki diesla. Marszałek do-
dał, że w nowym budżecie 
UE na lata 2021-2027 tego 
rodzaju projekty będą kon-
tynuowane, więc warto na 
walkę ze smogiem patrzeć 
szerzej, bo znajdą się na 
ten cel pieniądze. Kończąc 
jeden etap już dziś warto 
rozważyć, jakie działania 
miasto może prowadzić po 
2021 roku. 

Piotr Osiecki podzięko-
wał marszałkowi za prze-
myślane remonty dróg woje-
wódzkich leżące w granicach 
Sochaczewa. Przypomniał, 
że w ulicy Chodakowskiej 
powstała ścieżka rowerowa i 
podobna będzie w ulicy Cho-
pina. Miasto i powiat, wyko-
nując modernizację głów-
nych ulic - Staszica, Licealnej, 
Trojanowskiej, Księcia Janu-
sza, Płockiej z mostem, pa-
mięta o pasach dla rowerów. 
Dzięki temu z roku na rok 
powstaje coraz bardzo atrak-

cyjna dla użytkowników sieć 
ścieżek rowerowych.

- Z myślą o ekologii 
wprowadziliśmy darmo-
we przejazdy autobusami 
ZKM. W pierwszym etapie 
dla uczniów i studentów, by 
zachęcić rodziców do zosta-
wienia samochodu w domu. 
Jeśli dziecko może do szko-
ły za darmo dojechać auto-
busem, rodzic nie będzie wy-
prowadzał wozu z garażu. Już 
widzimy, jak duże jest zainte-
resowanie naszą ofertą. Do-
tychczas średnio miesięcznie 
sprzedawaliśmy 800 ulgo-
wych biletów miesięcznych. 
Po zapowiedzi, że od wrze-
śnia uczniowie mieszkający 
w Sochaczewie jeżdżą bez-
płatnie, stuprocentową ulgę 
nadaliśmy 2200 osobom, 
które miały już wcześniej wy-
dane karty, albo pierwszy raz 
złożyły wniosek o jej wydanie 
– powiedział burmistrz. 

Dodał, że Sochaczewski 
Eko-bus to pierwszy etap 
modernizacji transportu 
publicznego i liczy, że ko-
rzystanie z transportu zbio-
rowego, a przy ładnej pogo-
dzie jazda rowerem, staną 
się modne. 

Umowę o dofi nansowaniu 
zawarto w obecności wicemar-
szałka Wiesława Raboszuka, 
skarbnika naszego miasta Jo-
lanty Brzóski i radnego sejmi-
ku, szefa komisji budżetu i fi -
nansów Adama Orlińskiego. 

Przebudowa Chopina rozpocznie się w listopadzie

Mamy pieniądze na Eko-bus
15 października w urzędzie marszałkowskim podpisana została umowa na wdrożenie projektu 
pod nazwą Sochaczewski Eko-bus. Burmistrz Piotr Osiecki i marszałek Adam Struzik potwierdzili 
tym samym, że nasze miasto otrzyma ponad 7 mln zł wsparcia, m.in. na zakup pięciu ekologicznych 
autobusów, w tym trzech elektrycznych, wymianę wiat przystankowych i zakup dwóch biletomatów.

Szkolenie 
dla przedsiębiorców

Serdecznie zapraszamy 
przedsiębiorców i osoby pla-

nujące rozpoczęcie działalności 
gospodarczej na spotkanie 

informacyjne, podczas którego 
omówione zostaną prawa 
i obowiązki przedsiębiorcy 
wobec Centralnej Ewidencji 
i Informacji o Działalności 

Gospodarczej, ZUS, US 
i Sanepidu.

 

Główne tematy spotkania to m.in.:
 - pas startowy (ulgi ZUS na start),

- działalność nierejestrowa,
- obowiązki wobec urzędu 

skarbowego,
- informacje dla przedsiębiorcy dot. 

obowiązków wobec Sanepidu,
- istotne zmiany w zasadach 
zawieszania i wznawiania 
działalności gospodarczej,

- prokura i pełnomocnictwo,
- omówienie formularza CEIDG-1.

Organizatorem szkolenia jest 
Burmistrz Miasta Sochaczew 

we współpracy z Kierownikiem 
Zakładu Ubezpieczeń Społecznych, 
Naczelnikiem Urzędu Skarbowego 
w Sochaczewie oraz Państwowym 

Powiatowym Inspektorem 
Sanitarnym w Sochaczewie.

Termin i miejsce spotkania:
9 listopada 2018 r. godz. 10:00
Urząd Miejski w Sochaczewie, 

ul. 1 Maja 16 (sala konferencyjna 
- I piętro).

Udział w szkoleniu jest bezpłatny. 
Liczba miejsc ograniczona. Zapisy 
na szkolenie przyjmujemy pod nr 

tel. 46 862 22 35 wew. 307.
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Gdy Sochaczew przystępował 
do rządowego programu pn. 
„Poznanie Budowy Geologicz-
nej Kraju”, naukowcy przypusz-
czali, że pod naszymi stopami 
na głębokości około 1400 me-
trów, w pokładach z okresu kre-
dy, znajduje się słodka woda o 
temperaturze 40 stopni i mine-
ralizacji poniżej 1 g/dm3. Dziś 
jesteśmy o krok od dobrych wie-
ści, że naukowcy się nie mylili. 

Jeśli sochaczewski odwiert 
zakończy się sukcesem, mia-
sto zyska źródło ekologicznej 
energii i jednocześnie dodat-
kowe ujęcie wody pitnej. Drą-
żenie odwiertu badawczego – 
Sochaczew GT1 rozpoczęło się 
3 sierpnia. Ratusz uzyskał na to 
przedsięwzięcie przeszło dzie-
sięciomilionowe dofi nansowa-
nie z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej pokrywające sto 
procent kosztów robót. 

Zdaniem burmistrza Piotra 
Osieckiego, nie byłoby przygody 
Sochaczewa z geotermią, gdyby 
nie wielki rządowy program ba-

dawczy. Za wsparcie dla projek-
tu dziękował m.in. radnym rady 
miasta, którzy uwierzyli, że jest 
to możliwe, oraz staroście Jolan-
cie Goncie za współpracę admi-
nistracyjną.

Obecny na spotkaniu poseł 
Maciej Małecki podkreślił, że 
środki przekazane przez rząd 
zostały dobrze spożytkowane. 

- Głęboko wierzę w potwier-
dzenie szacunków naukowców, 
że pod miastem jest woda o wy-
sokiej temperaturze i jest to woda 
o niskiej mineralizacji, czyli może 
być użyta do ogrzania socha-
czewskich domów, ale też jako 
woda pitna – powiedział. 

Kolejny krok to budowa za-
kładu geotermalnego. Ma się 
tym zająć Sochaczewski Kla-
ster Energii powołany do życia 
we wrześniu 2017 roku. Tworzą 
go miasto Sochaczew, spółki w 
stu procentach należące do mia-
sta czyli PEC i ZWiK oraz Geo-
termia Mazowiecka SA, w której 
miasto ma udziały. Poseł zade-
klarował, że zrobi wszystko, aby i 
na jego budowę zdobyć pieniądze 
rządowe. Starosta Jolanta Gon-
ta i przewodniczący rady miasta 
Sylwester Kaczmarek dziękowali 
posłowi za pomoc w pozyskaniu 
dotacji z NFOŚiGW podkreśla-
jąc, że żaden samorząd nie wyło-

żyłby takich środków na poszu-
kiwanie wód geotermalnych. 

Odwiert prowadzi do-
świadczona w takich pracach 
warszawska fi rma G-Drilling. 
Jej szef powiedział, że choć nie 
jest on bardzo głęboki, na tle 
innych, które realizuje, był jed-
nym z trudniejszych. 

- A to z tego względu, że 
powyżej warstwy wodonośnej 
znajdowały się trudno wiertli-
we skały. Z tego powodu wier-
cenie szło wolniej niż zazwyczaj. 
Potrzebujemy tylko kilku dni, 
by potwierdzić, jakie są warun-
ki złoża – powiedział Arkadiusz 
Biedulski - prezes G-Drilling.

Ciepło, coraz cieplej
Dziś możemy powiedzieć, że wiertło dotarło do warstwy wodonośnej. Jeszcze jest za 
wcześnie, by stwierdzić jaka jest wydajność, temperatura i zasolenie wody, ale cieszymy 
się, że nie mamy niemiłych niespodzianek – tymi słowami burmistrz Piotr Osiecki 
rozpoczął spotkanie z dziennikarzami na terenie odwiertu geotermalnego w Trojanowie. 

Budynek Komendy Powiato-
wej Państwowej Straży Po-
żarnej w Sochaczewie zyska 
dodatkowe piętro. Szacowany 
koszt inwestycji to 1,75 mln zł. 
Przedsięwzięcie zrealizowane 
zostanie w 2019 roku, a w jego 
kosztach partycypować będą 
m.in trzy samorządy. W środę 
17 października podpisano 
umowę partnerską.

Rozbudowa polegać będzie 
na stworzeniu dodatkowe-
go piętra w istniejącej ko-
mendzie. Dzięki inwesty-
cji powstaną w strażnicy 
nowe pomieszczenia i tym 
samym zwiększy się kom-
fort pracy sochaczewskich 
strażaków. Jest gotowy pro-
jekt budowlany. Szacowa-
na, kosztorysowa wartość 
inwestycji wynosi 1,75 mln 

zł. W kosztach będzie par-
tycypować w sumie pięć 
podmiotów. Komenda Wo-
jewódzka Państwowej Stra-
ży Pożarnej przeznaczy 650 
tys. zł; samorząd wojewódz-
twa mazowieckiego 400 tys. 
zł; miasto Sochaczew 250 
tys. zł; samorząd powiatowy 
200 tys. zł; pozostałą kwo-
tę dołoży Komenda Głów-
na PSP.

W środę 17 października 
odbyło się spotkanie w komen-
dzie sochaczewskiej straży. List 
intencyjny podpisali m.in.: ko-
mendant główny Państwowej 
Straży Pożarnej - gen. bryga-
dier Leszek Suski, poseł Maciej 
Małecki, starosta sochaczewski 
Jolanta Gonta oraz burmistrz 
Piotr Osiecki.

- To doskonały prezent 
dla sochaczewskich stra-

żaków w roku stulecia nie-
podległości Polski. Pa-
miętajmy, jak wielką rolę 
odegrała straż pożarna w 
naszym mieście w 1918 
roku. Rozbudowa komen-
dy przy ul. Staszica jest bar-
dzo ważną inwestycją, to in-
westycja w bezpieczeństwo 
mieszkańców Sochaczewa 
– mówił burmistrz Piotr 
Osiecki. (mf)

Rozbudują komendę straży pożarnej
Najpóźniej do końca roku na 
pl. Kościuszki pojawi się Ław-
ka Niepodległości. Nasze mia-
sto włączyło się do projektu 
Ministerstwa Obrony Narodo-
wej, upamiętniającego setną 
rocznicę odzyskania państwo-
wości przez nasz kraj. 

Program budowy multime-
dialnych Ławek Niepodległo-
ści to odpowiedź na sygna-
ły od samorządów, które chcą 
upamiętnić stulecie odzyska-
nia przez Polskę niepodległo-
ści. Każda z ławek będzie miała 
walory edukacyjne oraz prak-
tyczne. Przysiadając na niej 
podczas spaceru po mieście, 
będzie można poznać kluczo-
we informacje dotyczące wy-
darzeń z 1918 roku, również w 
odniesieniu lokalnym. Dzię-

ki sochaczewskiej Ławce Nie-
podległości wysłuchać bę-
dzie można dwóch tekstów. 
Pierwszy z nich przygotowa-
ny będzie przez Muzeum Na-
rodowe, drugi stanowić będą 
wspomnienie Jana Wojdy z 
walk o Sochaczew. Duży na-
cisk postawiono na nowo-
czesność – pomniki będą 
posiadać fotokody QR umożli-
wiające pobranie powyższych 
materiałów.

Jak mówi Marta Rosiak, 
autorka zwycięskiego projek-
tu ławki, historia polskiej nie-
podległości jest pisana na bieżą-
co, przez nowe pokolenia Polek 
i Polaków. - Forma i kolor ław-
ki nawiązuje do czystej kartki 
papieru, na której zapisane jest 
ręką marszałka słowo „Niepod-
legła”.  (ap)

Sochaczew będzie miał 
Ławkę Niepodległości

Remont ulicy 15 Sierpnia 
na odcinku od obwodnicy 
do skrzyżowania z ulicami 
Boryszewską, Inżynierską i 
Kościńskiego ma być przepro-
wadzony w przyszłym roku. 
Takie ma plany zarządca tego 
odcinka, czyli Mazowiecki Za-
rząd Dróg Wojewódzkich.

O przebudowie skrzyżowa-
nia rozmawiano w czasie ostat-
niego z ośmiu spotkań burmi-
strza Osieckiego z mieszkańcami 
wszystkich dzielnic. Odbyło się 
ono na osiedlu Malesin. Piotr 
Osiecki zapytany o plany mia-
sta i MZDW wobec 15 Sierpnia 
wyjaśnił, że nowy asfalt i chodni-
ki MZDW chce układać w 2019 
roku, a ratusz zgłosił swój odcinek 
tej drogi do rządowego progra-
mu przebudowy dróg lokalnych 
(pod opieką miasta jest fragment 
między obwodnicą z LO Chopi-
na). Decyzja o przyznaniu dofi -
nansowania, bądź nie, spodzie-
wana jest za kilka tygodni. Jeśli 
chodzi o plany MZDW wobec 
skrzyżowania Boryszewskiej, In-

żynierskiej, 15 Sierpnia i Kościń-
skiego, jego przebudowa ma być 
oddzielnym zadaniem. Jak po-
wiedział burmistrz, miasto na-
mawia MZDW, aby zamontować 
tam sygnalizację świetlną, któ-
ra na pewno nie upłynni ruchu, 
ale znacznie poprawi bezpieczeń-
stwo. To skrzyżowanie jest wyjąt-
kowe, gdyż z 15 Sierpnia (droga z 
pierwszeństwem przejazdu) łą-
czą się Boryszewska, Inżynierska 
i Kościńskiego, przy czym te dwie 
ostatnie mają wspólny wlot, a tak 
zwane pierwszeństwo łamane sa-
mochody jadące Inżynierską. 90 
procent kierowców jadących In-
żynierską skręca w lewo, w kie-
runku miasta. 

- I właśnie tu, na styku Inży-
nierskiej z Kościńskiego najczę-
ściej się gubią – kto ma pierw-
szeństwo? Jak ustawić się na 
pasie, by z Kościńskiego skręcić w 
prawo, w drogę na Skierniewce? 
Wystarczy chwila wahania i do-
chodzi do stłuczki. Tego rodzaju 
dylematy ma wyeliminować sy-
gnalizacja świetlna – mówił bur-
mistrz.                                          (daw)

15 Sierpnia do remontu

Pierwszy etap prac na 15 Sierpnia samorząd Mazowsza wykonał 

w ubiegłym roku
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103 miliardy złotych – tyle do 
połowy 2027 roku rząd chce 
przeznaczyć na program ter-
momodernizacji prywatnych 
domów, wymianę sieci central-
nego ogrzewania oraz źródeł 
ciepła, w tym najbardziej zatru-
wających środowisko „starych 
kopciuchów” - pieców węglo-
wych. Nabór wniosków rozpo-
czął się 19 września. Należy je 
kierować bezpośrednio do Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie.

Pytania i odpowiedzi
Mieszkańcy licznie przyby-
li na spotkanie, które odbyło 
się w czwartek 11 października 
w kramnicach. Obecni na nim 
byli także: poseł Maciej Ma-
łecki oraz dyrektor jego biu-
ra Łukasz Gołębiowski, staro-
sta sochaczewski Jolanta Gonta, 
burmistrz Piotr Osiecki oraz 
zastępca burmistrza Dariusz 
Dobrowolski. Spotkanie po-
prowadziła główna specjalist-
ka Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Warszawie, 
Magdalena Dąbrzał. 

Specjalistka WFOŚiGW 
poinformowała m.in. o ogól-
nych założeniach programu; 
mówiła o warunkach, które 
muszą spełniać zaintereso-

wani, aby do niego przystą-
pić; podała, jakie załączniki 
należy dołączyć do wniosku 
i pokazała jak go wypełnić. 
Pani Magdalena odpowie-
działa na około 150 pytań 
sochaczewian. Wiele z nich 
dotyczyło   indywidualnych 
przypadków.

Jeśli ktoś nie mógł uczestni-
czyć w spotkaniu, może zwró-
cić się po informacje w sprawie 
programu „Czyste powietrze” 
do urzędu miejskiego i staro-
stwa powiatowego. 15 paździer-
nika uruchomiono punkty 
informacyjne, w których zain-
teresowani przystąpieniem do 
programu mogą uzyskać po-
moc przed złożeniem wniosku 
do wojewódzkiego funduszu. 
Punkty informacyjne są czyn-
ne w godzinach pracy socha-
czewskich urzędów. 

Nie eliminujemy węgla
W ramach programu „Czy-
ste powietrze” można otrzy-
mać bezzwrotne dofi nansowa-
nie na wymianę starych źródeł 
ciepła – pieców i kotłów, na ocie-

plenie ścian i przegród budyn-
ku, wymianę okien i drzwi, mo-
dernizację instalacji centralnego 
ogrzewania i ciepłej wody użyt-
kowej, montaż instalacji wenty-
lacyjnej z odzyskiem ciepła. Do 
kosztów kwalifi kowanych moż-
na zaliczyć np. wykonanie au-
dytu energetycznego, projekt 
przebudowy dachu wraz z jego 
dociepleniem, wymianę bram 
garażowych, zakup kotła na bio-
masę, węgiel, gaz lub olej, mon-
taż pompy ciepła. W przypadku 
wymienionych prac minimalny 
koszt kwalifi kowany to 7 tys. zł, 
maksymalny aż 53 tysiące.

Program jest skierowa-
ny do trzech kategorii bene-
fi cjentów: 1. Właścicieli lub 
współwłaścicieli domów z 
wydanym pozwoleniem na 
budowę do 15.12.2002 r.; 2. 
Wydanych po tym terminie; 
3. Nowo budowanych budyn-
ków. Po przyznaniu dotacji, 
inwestycję należy zrealizować 
w 24 miesiące. Warto podkre-
ślić, że program zakłada rów-
nież wymianę starych pieców 
węglowych na nowe, również 

węglowe. Nowe kotły mu-
szą jednak spełniać określone 
wymogi klasy efektywności 
energetycznej. Dodatkowo, w 
kwestiach technicznych – nie 
mogą posiadać rusztów i mu-
szą mieć podajniki. 

Korzystne 
dofinasowanie
Maksymalna możliwa kwota 
dotacji jest zależna od zakresu 
inwestycji. Stopień dofi nanso-
wania zależy z kolei od docho-
dów rodziny i waha się od 30 do 
90 procent kosztów kwalifi ko-
wanych. Jeśli dochód na człon-
ka rodziny nie przekroczy 600 
zł, można liczyć na 90 procent 
dopłaty, a jeśli będzie wyższy 
niż 1600 zł, fundusz pokryje 30 
procent kosztów (do dochodów 
nie wlicza się środków z Progra-
mu 500 Plus). Gdy nie mamy 
gotówki na pokrycie wkładu 
własnego WFOŚIGW udzieli 
niskooprocentowanej pożyczki, 
nawet na piętnaście lat.

Nieco inaczej program 
traktuje zakup i montaż instala-
cji fotowoltaicznej i kolektorów 
słonecznych. Na tego rodzaju 
źródła ciepła można wziąć tyl-
ko niskooprocentowaną po-
życzkę. 

Więcej informacji o Pro-
gramie Priorytetowym „Czyste 
powietrze” oraz elektroniczny 
formularz do składania wnio-
sków można znaleźć na stronie 
internetowej: www.wfosigw.pl.

Od stycznia prywatne 
żłobki, klubiki dziecięce 
oraz fi rmy zatrudniają-
ce dziennych opiekunów 
mają otrzymywać dofi nan-
sowanie do działalności. 
Burmistrz Piotr Osiecki li-
czy, że dzięki temu opłaty 
w prywatnych żłobkach i 
klubach dziecięcych zosta-
ną obniżone, przybędzie 
miejsc w żłobkach, a młode 
mamy szybciej wrócą do ak-
tywności zawodowej. Pro-
jekt uchwały w tej sprawie 
jest gotowy i zajmą się nim 
jeszcze w listopadzie radni 
miasta. Jeśli zyska ich ak-
ceptację przepisy zaczną 
obowiązywać od 1 stycznia 
2019 roku. 

Jak informuje burmistrz 
Piotr Osiecki, dofi nanso-
wanie mają otrzymywać 
podmioty prowadzące nie-
publiczne żłobki i kluby 
dziecięce, wpisane do reje-
stru prowadzonego przez 
UM. Na dotację mogą też 
liczyć fi rmy zatrudniające 
dziennych opiekunów i oso-
by samozatrudnione prowa-
dzące tego typu działalność. 
Dotacja ma im pomóc w 
utrzymaniu się na rynku, a 
także zachęcić kolejne oso-
by do otwierania tego typu 
działalności gospodarczej.

- Wsparciem fi nanso-
wym sięgającym nawet 300 
złotych miesięcznie chce-
my promować osoby, które 
mieszkają w naszym mie-
ście, tu rozliczają się z po-
datku, a w zeznaniu PIT 
podają jako adres zamiesz-
kania Sochaczew, bo część 
ich rocznych dochodów 
wraca potem do budżetu 
miasta. Na podstawie ze-
znań PIT otrzymujemy z 

ministerstwa fi nansów pie-
niądze na utrzymanie na-
szych szkół, przedszkoli, 
komunikacji miejskiej, ba-
senu, domów kultury czy 
bibliotek. Takie osoby do-
kładają się do utrzymania 
całej infrastruktury miasta. 
Tylko w ubiegłym roku z ich 
podatku dochodowego wró-
ciło do nas ponad 36 mln zł 
– podkreśla burmistrz. 

Miastu zależy też na 
osobach, które posiadają 
Sochaczewską Kartę Miesz-
kańca, stąd dofi nansowanie 
dla tej grupy ma być znacz-
nie wyższe. 

Kilka lat temu ratusz 
zbudował żłobek, dzięki 
czemu liczba miejsc wzrosła 
z 35 do 115. Niemal od razu 
okazało się, że i to za mało, 
bo lista rezerwowa zamiast 
się skracać, wydłuża, dlate-
go ratusz pracuje nad jesz-
cze jednym rozwiązaniem. 
Burmistrz chce otworzyć 
dwie fi lie miejskiego żłobka. 

- Mam na myśli dwie lo-
kalizacje. Pierwsza z nich 
to przedszkole nr 6 w Cho-
dakowie, a druga to przed-
szkole nr 7 przy ul. Żwirki i 
Wigury. Dwa oddziały żłob-
kowe to kilkadziesiąt no-
wych miejsc, do tego bliżej 
domu rodziców. Dzięki nim 
lista oczekujących skróci się 
niemal do zera – podsumo-
wuje Piotr Osiecki. 

Obecnie na terenie So-
chaczewa funkcjonuje jeden 
integracyjny żłobek miej-
ski zapewniający 115 miejsc 
dla dzieci w wieku do 3 lat. 
Ponadto funkcjonują cztery 
niepubliczne placówki: żło-
bek i trzy kluby dziecięce, 
które posiadają łącznie 89 
miejsc.

daw

Kopciuchy do wymiany
Blisko 200 osób przybyło na spotkanie informacyjne dotyczące rozpoczynającego się 
rządowego Programu Priorytetowego „Czyste powietrze”. W urzędzie miejskim oraz 
starostwie powiatowym działają punkty informacyjne dla zainteresowanych otrzymaniem 
dotacji z programu, którego głównym założeniem jest wymiana starych pieców węglowych.

Punkt konsultacyjny programu „Czyste Powietrze”, 
działający w urzędzie miejskim, mieści się w Wydziale 
Ochrony Środowiska. Informacje i wyjaśnienia udzielane 
są w pokojach nr 305 i 324 na II piętrze: w poniedziałki 
w godz. 16.00 - 18.00, a od wtorku do piątku w godz. 
14.00 – 16.00. Informacje otrzymamy także telefonicznie 
pod numerem: 862-22-35 wew. 337 i 397, albo drogą 
elektroniczną, wysyłając e- mail na adres srodowisko@
sochaczew.pl lub srodowisko2@sochaczew.pl.

300 zł na dziecko 
i więcej miejsc w żłobkach
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Dzień Edukacji Naro-
dowej, popularnie zwa-
ny Dniem Nauczyciela, jest 
polskim świętem państwo-
wym oświaty i szkolnictwa 
wyższego. Święto upamięt-
nia powstanie Komisji Edu-
kacji Narodowej, która była 
pierwszym ministerstwem 
oświaty publicznej w Pol-
sce. Komisja ta została po-
wołana z inicjatywy króla 
Stanisława Augusta Ponia-
towskiego na mocy uchwały 
Sejmu Rozbiorowego z dnia 
14 października 1773 r.

W środę 10 paździer-
nika w sali konferencyj-
nej Starostwa Powiatowe-
go w Sochaczewie z okazji 
powiatowych obchodów 
Dnia Edukacji Narodowej 
wręczone zostały 83 sty-
pendia za wybitne i bardzo 
dobre wyniki w nauce za 
II semestr roku szkolnego 
2017/2018. Są to uczniowie 
ZSO, ZS CKP, ZS RCKU, 
ZS im. J. Iwaszkiewicza, ZS 
w Teresinie, ZS w Ermino-
wie i MOW w Załuskowie. 
Wręczono także 14 stypen-
diów za wybitne osiągnięcia 
w 2017/18 roku szkolnym a 
otrzymali je z rąk starosty 

uczniowie z ZSO, ZS CKP, 
ZS RCKU i ZS im. J. Iwasz-
kiewicza.

Na j w i ę c e j ,    j a k    z a-
wsze, wyróżnień trafi ło do 
uczniów gimnazjum i li-
ceum ogólnokształcącego w 
ZSO. To w tej szkole uczen-
nica gimnazjum osiągnęła 
najwyższą ze średnich, bo 
5,50.

Starosta Jolanta Gonta, 
doceniając wkład pracy dy-
rektorów szkół i placówek 
powiatowych, którzy dba-

ją o wysoki poziom kształ-
cenia i rozszerzanie oferty 
edukacyjnej, wręczyła im 
nagrody. Uroczystość była 
też okazją do złożenia ślu-
bowania i odebrania awan-
sów zawodowych na stopień 
nauczyciela mianowanego 
przez 5 nauczycieli.

Spotkanie poprowadziła 
Urszula Opasiak, dyrektor 
Powiatowego Zespołu Edu-
kacji a stypendia uczniom 
oraz nagrody dyrektorom i 
akty ślubowania nauczycie-

lom wręczali: Jolanta Gonta 
starosta sochaczewski i Ta-
deusz Głuchowski, wicesta-
rosta. W imieniu rodziców 
głos zabrała Anna Ulicka, 
członek Zarządu Powiatu, 
której córka również zna-
lazła się w gronie stypen-
dystów - mówiąc o uczuciu 
dumy i radości każdego ro-
dzica z powodu sukcesów 
ich dzieci.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Blisko sto stypendiów starosty
W kilkunastoletniej historii przyznawania stypendiów starosty sochaczewskiego dla 
najzdolniejszej młodzieży pierwszy raz się wydarzyło, by za jeden semestr aż blisko stu 
uczniów odebrało to wyróżnienie. To pokazuje, jak zdolną i ambitną mamy młodzież 
w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest powiat sochaczewski.

Wszystko wskazuje na to, że 
społeczność sochaczewskie-
go Zespołu Szkół Centrum 
Kształcenia Praktycznego 
wreszcie doczeka się pełnowy-
miarowej hali sportowej. 

Opracowana została już kon-
cepcja przyszkolnego obiek-
tu. Trwają prace nad projektem 
budowlanym. Kolejnym eta-
pem będzie ogłoszenie przetar-
gu na wykonanie zadania. 

Nowa hala sportowa bę-
dzie połączona z budyn-
kiem szkoły. Obiekt składać 
ma się z  centralnego boiska 
sportowego o wymiarach 20 
x 40m oraz trzech boisk pro-
stopadłych do osi podłuż-
nej budynku. Zaplanowane 
są dwa wejścia na trybuny 
bezpośrednio z płyty boiska 

hali. Na parterze zaprojekto-
wano też m.in. dwie szatnie 
z natryskami i toaletę, po-
kój instruktora wraz z zaple-
czem i magazynem oraz ma-
gazyn sprzętu sportowego i 
kotłownię. Z kolei na piętrze 
usytuowane zostaną dwie 
szatnie z zapleczem, sanita-
riaty ogólne, sala ćwiczeń, 
trybuny oraz pomieszczenie 
magazynowe. 

Projektowany budynek 
hali będzie funkcjonalnie 
połączony z istniejącym bu-
dynkiem szkoły w poziomie 
parteru i piętra za pomocą 
dwukondygnacyjnego łącz-
nika. 

Na realizację tej inwesty-
cji powiat będzie ubiegał się 
o pozyskanie środków ze-
wnętrznych, o  czym poin-
formowała starosta Jolanta 

Gonta – Wierzę, że podob-
nie jak przy wielu dotąd zre-
alizowanych przez powiat 
inwestycjach, również w tym 
przypadku uda nam się po-
zyskać wsparcie ze środków 
rządowych i budowa hali 
przy „Osiemdziesiątce” za-
kończy się dość szybko – za-
powiedziała starosta. 

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Osiemdziesiątka będzie miała nową halę sportową

Trwają przygotowania do 
rozpoczęcia procedury wy-
boru podmiotów, które od 1 
stycznia 2019 roku zajmą się 
prowadzeniem punktów nie-
odpłatnej pomocy prawnej 
na terenie powiatu socha-
czewskiego.  Punkty te cieszą 
się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców, choć dotych-
czas mogły z nich korzystać 
jedynie grupy uprawnionych, 
zgodnie z wąskimi kryteria-
mi określonymi w ustawie. 
Od przyszłego roku ulegnie 
to zmianie.

Przypomnijmy. Od stycznia 
2016 r. na mocy ustawy z dnia 
5 sierpnia 2015 r. o nieodpłat-
nej pomocy prawnej oraz edu-
kacji prawnej, przygotowanej 
w Ministerstwie Sprawiedli-
wości na terenie całego kra-
ju zaczął działać system dar-
mowej pomocy prawnej. Są 
to działania z zakresu admi-
nistracji rządowej zlecone do 
realizacji powiatom. Na tere-
nie powiatu sochaczewskiego 
utworzono trzy punkty reali-
zujące założenia systemu.  

- Nieodpłatna pomoc 
prawna cieszy się coraz więk-
szym   zainteresowaniem 
mieszkańców naszego powia-
tu. Powstała ona w celu zni-
welowania bariery przede 
wszystkim fi nansowej przed 
sięgnięciem  po fachową po-
moc prawną. Dzięki temu 
rozwiązaniu, możliwość sko-
rzystania z profesjonalnego do-
radztwa prawnego jest szerzej 
dostępna dla społeczeństwa- 
mówi Łukasz Szymański, rad-
ca prawny, świadczący od 2 lat 
pomoc w Punkcie Nieodpłat-
nej Pomocy Prawnej usytu-
owanym w urzędzie Starostwa.

- Do Punktów Nieod-
płatnej Pomocy Prawnej naj-
częściej zgłaszają się osoby 
ze sprawami z zakresu prawa 
pracy, spadkowego, rodzin-
nego, a także związanymi z 
nabywaniem nieruchomo-
ści rolnych czy przekazywa-
niem gospodarstw rolnych.  
Nierzadko są to też problemy 
dotyczące dochodzenia przez 
różne podmioty dawnych 
roszczeń pieniężnych, a także 
możliwości rezygnacji z towa-
rów zakupionych w formach 
sprzedaży bezpośredniej - 
wylicza Łukasz Szymański.

W 2017 Ministerstwo 
Sprawiedliwości wspólnie z 
Kancelarią Prezydenta RP 
oraz Instytutem Wymiaru 
Sprawiedliwości podjęło pra-
ce zmierzające do znowelizo-
wania ustawy o nieodpłatnej 
pomocy prawnej oraz edu-
kacji prawnej. Uchwalono 
ustawę, która oprócz nowych 
usług, jakimi jest nieodpłat-
ne poradnictwo obywatelskie 
i nieodpłatna mediacja roz-
szerza katalog benefi cjentów. 
Przewiduje ona, że począw-
szy od roku 2019 do uzyska-
nia pomocy uprawniona bę-
dzie każda osoba fi zyczna, 
która złoży oświadczenie, że 
nie jest w stanie ponieść kosz-
tów odpłatnej pomocy praw-
nej. Ustawa przewiduje też w 
każdym powiecie realizację 
przedsięwzięć z zakresu edu-
kacji prawnej. Dzięki współ-
pracy rządu, samorządu i or-
ganizacji pozarządowych 
system gwarantuje bezpłatny 
dostęp do darmowych porad 
prawnych w lokalnych spo-
łecznościach. Obywatele będą 
mogli swobodnie korzystać z 
profesjonalnej pomocy praw-
nej, poradnictwa obywatel-
skiego oraz z mediacji. 

W powiecie sochaczew-
skim działają trzy Punkty 
Nieodpłatnej Pomocy Praw-
nej. Dwa z nich zlokalizo-
wane są w siedzibie Staro-
stwa Powiatowego, jeden zaś 
w Urzędzie Gminy Brochów. 
W Starostwie przy ul. Marsz. 
J. Piłsudskiego 65 (parter, wej-
ście główne do urzędu) je-
den punkt czynny jest w po-
niedziałki w godzinach 10.00 
– 14.00 oraz od wtorku do 
piątku w godz. 8.00 – 12.00. 
Drugi czynny jest w ponie-
działki w godz. 14.00 – 18.00 
oraz od wtorku do piątku w 
godz. 12.00 – 16.00. Z kolei 
nieodpłatna pomoc prawna 
w punkcie umiejscowionym 
w budynku Urzędu Gminy w 
Brochowie udzielana od po-
niedziałku do piątku w godz. 
9.00 – 13.30. Tutejszy punkt 
funkcjonuje w ramach sto-
sownego porozumienia za-
wartego pomiędzy powiatem 
sochaczewskim a gminą Bro-
chów.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Zmiany w nieodpłatnej 
pomocy prawnej
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ZA BARIERĄ PRAWA

Między 11 a 18 października 
policjanci zatrzymali sześciu 
poszukiwanych na podstawie 
listów gończych, nakazów 
doprowadzenia oraz do usta-
lenia miejsca pobytu.

Ostatni tydzień był ciężki dla 
osób ukrywających się przed 
stróżami prawa. Pierwsza z 
nich, 34-letni mieszkaniec So-
chaczewa, został zatrzymany 
przez operacyjnych na ulicy 
Warszawskiej. Mężczyzna był 
poszukiwany na podstawie li-
stu gończego wydanego przez 
Sąd Rejonowy dla Warszawy-
-Woli, gdyż miał do odbycia 
karę pozbawienia wolności.

Kolejny zatrzymany to 
21-letni mieszkaniec naszego 
miasta, poszukiwany na pod-
stawie listu gończego wydane-
go przez Prokuraturę Rejono-
wą w Sochaczewie. Mężczyzna 
wpadł w ręce policjantów 
na ulicy Wiskozowej. Trze-

ci z mężczyzn poszukiwanych 
na podstawie listu gończego 
to 22-letni mieszkaniec gmi-
ny Baranów. Został zatrzyma-
ny przez sochaczewskich ope-
racyjnych 13 października na 
terenie sąsiedniego powiatu w 
miejscowości Boża Wola.

Dzień później mundu-
rowi z rewiru dzielnicowych 
zatrzymali 42-latka poszuki-
wanego do ustalenia miejsca 

pobytu na podstawie zarzą-
dzenia Prokuratury Rejono-
wej w Łowiczu. Po wykona-
niu niezbędnych czynności 
mężczyznę zwolniono.

Piąty z poszukiwanych zo-
stał zatrzymany podczas czyn-
ności wykonywanych przez 
funkcjonariuszy na miejscu 
kolizji drogowej. Mieszkanka 
gminy Teresin, która kierowa-
ła fi atem seicento doprowadzi-

ła do kolizji z dwoma mercede-
sami. Jednym z nich kierował 
48-letni mieszkaniec Sieradza. 
Po sprawdzeniu w policyjnym 
systemie okazało się, że jest 
poszukiwany przez Sąd Rejo-
nowy w Zduńskiej Woli i po-
winien odbywać karę pozba-
wienia wolności. Do kolizji i 
zatrzymania mężczyzny do-
szło w Elżbietowie.

Ostatni zatrzymany to 
18-letni mieszkaniec Socha-
czewa. Młody mężczyzna 
był poszukiwany przez po-
licjantów z Zespołu ds. Pro-
fi laktyki Społecznej, Nie-
letnich i Patologii. Decyzją 
sądu rodzinnego powinien 
przebywać w młodzieżo-
wym ośrodku wychowaw-
czym. Został zatrzymany 
na ulicy Grunwaldzkiej i 
doprowadzony do Policyj-
nej Izby Dziecka w Warsza-
wie,  skąd ma trafi ć do pla-
cówki wychowawczej.

64-letni obywatel Armenii prze-
woził papierosy i alkohol bez 
polskich znaków akcyzy. Męż-
czyzna usłyszał już zarzuty.

Sochaczewscy policjanci usta-
lili, że 64-letni obywatel Ar-
menii posiada i będzie prze-
woził papierosy oraz alkohol 
bez polskich znaków akcyzo-
wych. Mężczyzna został przez 
nich zatrzymany do kontroli 
drogowej chwilę po tym, jak 
wjechał na targowisko miej-
skie. W jego samochodzie 
znaleziono paczki papierosów 
i alkohol bez polskich znaków 

akcyzy, a także kilogramowe 
opakowanie tytoniu.

Mężczyzna został zatrzy-
many i doprowadzony do so-
chaczewskiej komendy. Mun-
durowi przedstawili mu zarzut 
z kodeksu karnego skarbowe-
go, do którego się przyznał.

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Wszystko zaczęło się od nie-
frasobliwości   82-letniego 
mieszkańca Sochaczewa, któ-
ry niósł swoje kilkadziesiąt ty-
sięcy złotych ulicą Traugutta 
we wspomnianej torebce po 
ziemniaczanym przysmaku. 
Torebkę razem z zawartością 
upuścił, czego w roztargnie-
niu nie zauważył.

Chwilę później tą samą uli-
cą jechało rowerami dwóch na-
stolatków. Nagle jeden z nich 
najechał kołem na paczkę po 
chipsach i ze zdziwieniem 
stwierdził, że ze środka wysy-
pały się banknoty. Chłopcy za-
trzymali się i zaczęli zbierać nie-
codzienne znalezisko.

Po chwili jednak zatrzy-
mało się obok nich osobowe 
auto, z którego wysiadł nie-
znany im mężczyzna. Uznał 
widocznie, że młodym lu-
dziom taka gotówka nie jest 
potrzebna. Przekonał więc 
chłopców, żeby oddali mu 
znalezione pieniądze. Zazna-

czył przy tym wyraźnie, by 
nie informowali o tym spo-
tkaniu policji.

Traf jednak chciał, że całe 
zdarzenie widziała kobieta, 
która z uwagi na niecodzien-
ność sytuacji zapamiętała nu-
mery rejestracyjne odjeżdża-
jącego pojazdu. Uzyskaną 
wiedzą podzieliła się z policją.

Na podstawie numeru re-
jestracyjnego policjanci szyb-
ko ustalili właściciela auta i 
odwiedzili go w domu. 34-let-
ni mężczyzna nie przyznał 

się, że jest w posiadaniu pie-
niędzy. Mundurowi nie dali 
jednak wiary jego zapewnie-
niom i przystąpili do prze-
szukania mieszkania. Jeden 
z funkcjonariuszy sprawdził 
zamrażarkę sochaczewiani-
na i... znalazł w środku kilka-
dziesiąt tysięcy złotych. Męż-
czyzna został zatrzymany i 
trafi ł do policyjnego aresztu.

Tymczasem w sochaczew-
skiej komendzie pojawił się 
82-letni mieszkaniec Socha-
czewa. Zgłosił policjantom, 

że stracił oszczędności ży-
cia. Opisał okoliczności w ja-
kich do tego doszło, podał 
konkretną sumę i zdradził, 
że pieniądze były schowane 
w paczce po chipsach. Musiał 
być bardzo zaskoczony, kiedy 
okazało się, że gotówka czeka 
na niego w komendzie.

Nieuczciwy 34-latek przy-
znał się do zabrania gotówki, po 
tym jak usłyszał zarzut przy-
właszczenia pieniędzy. Grozi 
mu teraz do trzech lat pozba-
wienia wolności.

Nie wszyscy wiedzą, że 
w myśl polskiego prawa 
podjęcie cudzych pienię-
dzy przy użyciu skradzio-
nej karty bankomatowej 
to kradzież z włamaniem. 
Przestępstwo, za które 
grozi nawet do dziesięciu 
lat pozbawienia wolności. 
W ostatnim czasie socha-
czewscy policjanci mieli do 
czynienia z dwoma takimi 
przypadkami.

Pierwsza ze spraw swój 
początek miała jeszcze w 
lipcu, kiedy to 22-latek 
ukradł kartę bankomato-
wą. Niestety jej właściciel 
nie skorzystał z możliwo-
ści zastrzeżenia stracone-
go środka płatniczego. Od 
lipca starszy, 28-letni ko-
lega złodzieja, trzykrotnie 
posługując się kradzio-
ną kartą, wypłacił z kon-
ta łącznie kilkaset złotych. 
W połowie października 
obaj mężczyźni zostali za-
trzymani i doprowadze-
ni do sochaczewskiej ko-
mendy.

22-latek usłyszał zarzut 
kradzieży karty bankoma-
towej. Grozi mu do 5 lat po-
zbawienia wolności.

W gorszej sytuacji jest 
28-letni   sochaczewianin. 
On usłyszał trzy zarzuty 
kradzieży z włamaniem i je-
den zarzut usiłowania po-
pełnienia tego przestęp-
stwa. Grozi mu aż 10 lat 
pozbawienia wolności.

W drugim przypadku 
14-latka ukradła kartę płat-
niczą należącą do 71-letnie-
go mężczyzny i wypłaciła 
w bankomacie kilkaset zło-
tych.

Dziewczyna towarzy-
szyła swojej dorosłej znajo-
mej przy sprzątaniu miesz-
kań. Pod koniec września, 
gdy kobieta była zajęta 
sprzątaniem lokalu nale-
żącego do 71-letniego so-
chaczewianina, nastolat-
ka wykorzystała nieuwagę 
właściciela i wyjęła mu z sa-
szetki kartę płatniczą. Za 
pomocą karty dokonała po-
tem dwóch transakcji, wy-
płacając z bankomatu kil-
kaset złotych.

- Nieletnia, mimo mło-
dego wieku, jest bardzo 
dobrze znana funkcjona-
riuszom z sochaczewskiej 
komendy - informuje rzecz-
nik KPP w Sochaczewie, 
Agnieszka Dzik. - Wcho-
dziła już w konfl ikt z pra-
wem. Za kradzież i kradzież 
z włamaniem będzie odpo-
wiadała przed sądem ro-
dzinnym.

Policja przypomina, że, 
jeżeli stracimy naszą kartę 
płatniczą, powinniśmy nie-
zwłocznie powiadomić o 
tym fakcie nasz bank, któ-
ry zablokuje możliwość ko-
rzystania z niej. Nie należy 
też naklejać numeru PIN na 
karcie, ani nawet trzymać 
karteczki z numerem w po-
bliżu karty. (seb)

Tysiące w torebce po chipsach
Ta historia jest tak niecodzienna, że trudno byłoby w nią uwierzyć, gdyby nie fakt, 
że została udokumentowana w policyjnych aktach. Gruba gotówka w torebce 
po chipsach najpierw znalazła się na jednej z głównych ulic miasta, potem trafi ała 
z rąk do rąk, aby na koniec wrócić do właściciela.

Feralny tydzień dla poszukiwanych

Nielegalne papierosy 
zaaresztowane

Złodzieje kart 
zatrzymani
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Od 2011 roku na terenie mia-
sta funkcjonuje program sty-
pendialny skierowany do 
szczególnie uzdolnionych 
uczniów szkół podstawowych 
lub klas gimnazjalnych pro-
wadzonych lub dotowanych 
przez ratusz. Otrzymanie sty-
pendium nie jest rzeczą ła-
twą. Uczeń szkoły podstawo-
wej musi wykazać się średnią 
ocen minimum 5,5, a uczeń 
klas gimnazjalnych 5,25. 

W „czwórce” stawili się 
przedstawiciele wszystkich pro-
wadzonych przez miasto jedno-
stek oświatowych. Zebranych 

powitała dyrektor Miejskie-
go Zespołu Ekonomiczno-Ad-
ministracyjnego Danuta Szew-
czyk-Kozłowska. Następnie 
do gości zwrócił się burmistrz 
Piotr Osiecki. W swoim wystą-
pieniu odniósł się do wartości 
patriotycznych oraz roli eduka-
cji na przełomie wieków. 

- Nasza ojczyzna musia-
ła zmagać się z wieloma tru-
dami. Były to m.in. zabo-
ry. W perspektywie 123 lat 
Polska przestała istnieć na 
mapie. Oświata była wtedy 
jednym z narzędzi pozwala-
jących przetrwać świadomo-
ści osób żyjących w zaborach 
rosyjskim, pruskim i austriac-
kim. Nauczyciele przez wie-

ki niezłomnie kształcili kolej-
ne pokolenia. Równie trudny 
był okres II wojny światowej 
i krzewienie wiedzy w wa-
runkach konspiracyjnych. – 
mówił burmistrz. -  Historia 
pokazuje, jak ważna w życiu 
każdego narodu jest eduka-
cja. Uroczystość z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej jest do-
skonałym podsumowaniem 
działań z ostatnich miesię-
cy. Jest z nami 151 stypendy-
stów burmistrza. Każdy z tych 
młodych ludzi jest inny, ma 
inny charakter i umiejętno-
ści. Wy, nauczyciele, potrafi -
cie dotrzeć do każdego z nich 
i rozwinąć ich potencjał. Za 
sukcesem stoją też rodzice. 

Jak podkreślał burmistrz, 
wartością młodych ludzi 
jest ich różnorodność. Każ-
de z dzieci ma inne predys-
pozycje, a rolą szkoły i domu 
rodzinnego powinno być 
wspieranie młodych ludzi, 
tak, by mogli je rozwijać i pie-
lęgnować.

- Mamy do czynienie z eli-
tą naszego młodego pokole-
nia. Mam nadzieję, że dzisiejsi 
stypendyści już niedługo będą 
kształtować nie tylko oblicze 
Sochaczewa, ale i Polski  - za-
kończył. 

Pełna lista stypendystów 
i nagrodzonych nauczycieli 
znajduje się na stronie: www.
sochaczew.pl

Wiwat szkoło! 
Miejskie obchody Dnia Edukacji Narodowej odbyły się tym razem w Szkole 
Podstawowej nr 4. W ich trakcie wręczono stypendia 151 najzdolniejszym 
sochaczewskim uczniom, uhonorowano również wyróżniających się pedagogów.

W niedzielę 14 październi-
ka sfi nalizowana została 
największa inwestycja spół-
dzielni „Społem” - kamienica 
przy ulicy Staszica. Budynek 
powstał w miejsce szpetnego 
parterowca i znacząco popra-
wił estetykę otoczenia placu 
Kościuszki. W ten sposób PSS 
pogodziła dwa elementy: inte-
res miasta, za którym stoi jego 
wygląd, oraz interes fi rmy.

W nowym budynku znowu dzia-
ła sklep gospodarstwa domowego, 
ale jak podkreślał prezes PSS „Spo-
łem” Józef Chocian, ta inwestycja to 
nie tylko sklep. Spółdzielnia wybu-
dowała dziesięć kawalerek, z któ-
rych nabywców znalazło już osiem. 
Ponadto do sklepu powrócił zegar-
mistrz, który wcześniej przez wiele 
lat świadczył w tym miejscu swoje 
usługi.

Dwa lata temu w miejscu no-
wej kamienicy stał parterowy bu-
dynek. Przez lata działał w nim 
sklep agd z małym stoiskiem ze-
garmistrza przy wejściu. Społem, 
jak zdradził prezes Chocian, za na-
mową burmistrza Piotra Osieckie-
go, zdecydowało się wyburzyć ten 
obiekt, a na odzyskanej w ten spo-
sób działce wybudować trzykon-
dygnacyjną kamienicę. 

Powierzchnia sklepu na par-
terze zwiększyła się kilkukrotnie, a 
PSS podpisała umowę z fi rmą Flo-
rina, co oznacza, że na półkach 80 
proc. asortymentu będzie pocho-

dziło właśnie od tego prężnie dzia-
łającego dostawcy.  

W spotkaniu inicjującym 
działanie nowego sklepu wzięli 
udział przedstawiciele wspomnia-
nej fi rmy, wykonawcy inwestycji, 
a także twórca projektu nowej ka-
mienicy, architekt Stefan Myckier. 
Pojawili się również pracownicy 
i przedstawiciele rady nadzorczej 
„Społem”. Prezes Chocian dzięko-
wał im za zaangażowanie włożone 
w otwarcie nowego obiektu. 

Z uwagi na trudny teren inwe-
stycji, przedsięwzięcie odbywało się 
pod stałym nadzorem geologów, 
geodetów i archeologów. Funda-
ment wykonano metodą studniar-
ską, najpierw zrobiono wykop na 
trzy i pół metra, do którego wrzu-
cano kolejne łączone kręgi. 

Z uwagi na głębokość wykopu i 
umiejscowienie działki w okolicach 
historycznego centrum miasta, wy-
kop pod fundamenty odbywał się 
pod nadzorem Mariusza Sambor-
skiego z Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą.

- Nie ukrywam, że jego bada-
nia wydłużyły prace - mówił pre-
zes Chocian - ale tak należało. Ro-
boty ziemne trzeba było realizować 
bardzo ostrożnie również ze wzglę-
du na sąsiednie kamienice, które 
są posadowione na bardzo słabych 
fundamentach z kamienia.

Nowy budynek jest uniezależ-
niony od dostaw ciepła z zewnątrz, 
gdyż wyposażony został we własną 
kotłownię. (seb)

Kamienica wpisana 
w otoczenie
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Od początku pikniku na 
polach czerwonkowskich 
nie brakowało atrakcji. Był 
m.in. stylizowany na począ-
tek XX w. lazaret, czy punkt 
graniczny. Na „polu bitwy” 
przez cały czas trwania im-
prezy prezentowały się gru-
py rekonstrukcyjne, wśród 
których, dzięki uczestnic-
twu grupy East Riders, mo-
gliśmy podziwiać szar-
że kawalerii. Szczególnie 
duże wrażenie robiły poka-
zy zręczności jeździeckiej. 
Swoje eksponaty zaprezen-
towało także Muzeum Zie-
mi Sochaczewskiej i Pola Bi-
twy nad Bzurą.

Organizatorem pikniku 
jest od lat kustosz Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą Jakub Wo-
jewoda. Wśród przybyłych 
gości spotkaliśmy starostę 
Jolantę Gontę, burmistrza 
Piotra Osieckiego, jego za-
stępcę Dariusza Dobrowol-
skiego. 

Kulminacją   niedziel-
nego wydarzenia była re-

konstrukcja potyczek,  któ-
re miały miejsce w okolicach 
naszego miasta podczas I 
wojny światowej. Na tę część 
zaprosił gości burmistrz So-
chaczewa Piotr Osiecki, któ-
ry podkreślił, jak ważna jest 
pamięć o wydarzeniach na-
dal mających w pewien spo-
sób wpływ na nasze miasto.

Podczas rekonstruk-
cji nie zabrakło widowisko-
wych pokazów pirotech-
nicznych, prezentacji walki 
na dystans i w zwarciu, czy 
też szarży kawaleryjskiej. 
Całość została okraszo-
na komentarzem dyrektora 
sochaczewskiego muzeum 
Pawła Rozdżestwieńskiego. 

Na zakończenie, po tra-
dycyjnej defi ladzie grup re-
konstrukcyjnych, oddana 
została salwa honorowa, by 
uczcić stulecie odzyskania 
przez Polskę niepodległości.

Bardzo   pozy ty wnym 
akcentem tego dnia była 
też zorganizowana przez 
sochaczewski hufi ec ZHP 
zbiórka na rehabilitację po-
szkodowanego w wypadku 
Pawła. Harcerze uzbiera-
li do puszek prawie 1600 zł.

Wspomnienie wielkiej wojny
Za nami ósmy piknik historyczny z cyklu „VII Wieków Historii”. Odbywające się 14 października wydarzenie, z uwagi 
na przypadającą w tym roku setną rocznicę odzyskania niepodległości, zostało poświęcone pierwszej wojnie światowej. 
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Orkiestra pod kierunkiem 
Ludwika Skrzypka wprowa-
dziła nas w atmosferę nie-
podległościową, w czym wy-
datnie pomogły wokalistki 
Karolina Goźlińska i Oliwia 
Adamczyk. W ich wykona-
niu usłyszeliśmy kilka żoł-
nierskich piosenek z „Pierw-
szą kadrową” na czele.

Druga część spotkania 
to entuzjastycznie przyjęty 
spektakl „Paderewski, który 
wygrał Polskę na fortepia-
nie”, w wykonaniu uczniów 
LO im. Fryderyka Chopi-
na. Scenariusz i reżyseria to 
dzieło nauczycieli tej szko-
ły Bogusławy i Kazimierza 
Górnickich, którzy już nie-
raz przygotowywali ważne 
widowiska teatralne.

Od dawna zastanawia-
łam się, jak nazwać teatr 
„robiony” przez Bogusła-
wę Górnicką, bo tworzy go 
od lat. Po raz pierwszy ze-
tknęłam się z nim w ZS im. 
Iwaszkiewicza, gdzie wte-
dy Bogusława Górnicka 
pracowała. Co roku, wraz 
z innymi nauczycielka-
mi, przygotowywała spek-
takl poświęcony wyrywko-

wi życia patrona. To były 
świetne widowiska, które 
należałoby nazwać teatrem 
publicystycznym. Od kiedy 
Bogusława Górnicka rozpo-
częła pracę w „Chopinie”, w 
działaniach artystycznych 
wspiera ją mąż, Kazimierz 
Jacek Górnicki, nauczyciel 
historii w LO.

Podobnie jak w przypadku 
poprzednich, ostatni spektakl 
ma wielki walor poznawczy, 
ale także ogromny ładunek 
emocjonalny. Przedstawienie, 
ustami współczesnych Pade-
rewskiemu, opowiada o jego 
artystycznych dokonaniach, 
podróżach, koncertach, ale 
przede wszystkim o zabiegach 
dyplomatycznych na rzecz nie-
istniejącej wtedy Polski. Spek-

takl pokazał nam, ile racji jest 
w określaniu Paderewskiego 
architektem polskiej wolności.

Nieodłącznym elemen-
tem tego wydarzenia jest 
muzyka i to w dodatku ar-
chiwalna. Słyszymy orygi-
nalne wykonania utworów 
Chopina i Paderewskiego 
zagrane przez tego ostatnie-
go. Taki zabieg reżyserski 
jeszcze bardziej przybliżył 
nas do realiów epoki i wy-
wołał wiele artystycznych 
wzruszeń.

Spektakl był pomysłem 
Joanny   Niewiadomskiej-
-Kocik, naczelnika wydzia-
łu Kultury, Turystyki i Pro-
mocji UM, która zadanie to 
powierzyła duetowi Górnic-
kich i nie zawiodła się.

- Ten projekt tkwił we 
mnie od momentu, kie-
dy zobaczyłam spektakl 
„Dziewczyny Wyklęte” zre-
alizowany przez Państwa 
Górnickich. Byłam pewna, 
że z Paderewskim zrobią coś 
równie pięknego - mówi Jo-
anna Niewiadomska-Kocik.

Wydarzenie zakończyło się 
owacją na stojąco i gratulacja-
mi skierowanymi do autorów i 
wykonawców.  A są nimi: Ma-
teusz Witkowski, Daria Du-
dek, Klaudia Cieślak, Zuzanna 
Paduch, Paweł Zatorski i Mi-
chał Klin. Zarówno aktorzy, 
jak i twórcy spektaklu, otrzy-
mali od burmistrza kwiaty, li-
sty gratulacyjne i drobne upo-
minki. Piotr Osiecki mówił, że 
choć oglądał przedstawienie 

drugi raz, zrobił to z najwięk-
szą przyjemnością. Dzięko-
wał młodzieży i reżyserom, że 
w tak piękny sposób pokaza-
li ważną część naszej niepod-
ległościowej historii, a publicz-
ności, że tak licznie przybyła.

Zasłuchana, wzruszo-
na widownia z dużym ocią-
ganiem opuszczała salę ba-
lową hotelu Chopin, gdzie 
zwyczajowo odbywają się 
Sochaczewskie Spotkania z 
Chopinem.

Pokazali nam wielkiego Paderewskiego
Można by powiedzieć, że Sochaczew kulturą stoi. Po raz kolejny w tym roku sochaczewianie mieli okazję uczestniczyć 
w ważnym wydarzeniu artystycznym. W środę 10 października rozpoczął się sezon Sochaczewskich Spotkań z Chopinem. 
Tym razem jednak jego główną część stanowił spektakl „Paderewski, który wygrał Polskę na fortepianie”. 
Przedstawienie poprzedził występ Sochaczewskiej Orkiestry Akordeonowej.

13 października w sali ślu-
bów Urzędu Miejskiego 
sześć par obchodziło swoje 
święto. Przeżyli wspólnie 
50 lat, a niektórzy jeszcze 
więcej. Medale za wielolet-
ni staż małżeński, w imie-
niu Prezydenta RP, wręczył 
im burmistrz Piotr Osiecki.

Tego dnia sala ślubów wypeł-
niona była szczelnie do ostat-
niego miejsca. Licznie zebra-
nych powitał burmistrz Piotr 
Osiecki. W krótkim wystą-
pieniu zwrócił uwagę, jak 
ważny jest wzajemny szacu-
nek, by przeżyć wspólnie tak 
długi czas. Wspomniał rów-

nież o tym, że podziwia trud-
ne początki znajomości od-
znaczonych, przypadające na 
okres zaraz po wojnie.

Każda z sześciu par 
otrzymała Medale Pre-
zydenta RP. Miasto z ko-
lei ufundowało upomin-

ki i kwiaty. Burmistrz Piotr 
Osiecki skierował do każdej 
z par list gratulacyjny. Me-
dale otrzymali: Marianna 

i Józef Budzyńscy, Krysty-
na i Andrzej Czuba, Krysty-
na i Leszek Franaszek, Ma-
rianna i Ryszard Orłowscy 

(dla tych Państwa była to 61 
rocznica zawarcia związku 
małżeńskiego), Marianna i 
Edward Stasiak, Lidia i Bo-
lesław Zackiewicz.

Po uroczystości wrę-
czenia odznaczeń głos, w 
imieniu zebranych, zabrał 
Edward Stasiak, który po-
dziękował za tak pięknie 
zorganizowaną uroczystość.

Jak przystało na tę wy-
jątkową okoliczność, nie za-
brakło toastu, a przy jubi-
leuszowym torcie zebrani 
wymieniali się wspomnie-
niami i anegdotami z dłu-
giego małżeńskiego stażu. 

Sebastian Stępień

Dostojny jubileusz sześciu par małżeńskich

Zarówno realizatorzy, jak i wykonawcy przedstawienia otrzymali tego dnia owację na stojąco

W patriotyczny nastrój wprowadziła publiczność orkiestra akordeonowa
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W patio kramnic miejskich, 17 
października, z okazji Dnia 
Papieskiego, uczniowie Zespo-
łu Szkół Ogólnokształcących 
im. Fryderyka Chopina w So-
chaczewie, pod kierunkiem 
Justyny Kwiatkowskiej-Kor-
natko, zaprezentowali insce-
nizację spektaklu według dra-
matu Karola Wojtyły „Hiob”. 

Przedstawienie odbyło się przy 
pełnej widowni, wśród której 
zasiedli m.in. naczelnik Wy-
działu Kultury, Turystyki i 
Promocji Miasta Joanna Nie-
wiadomska-Kocik, dyrektor 
Miejskiej Biblioteki Publicznej 
Barbara Bronicz oraz burmistrz 
Piotr Osiecki. 

Przedstawienie spotkało się 
z pełnym refl eksji odbiorem pu-
bliczności. „Hiob” Karola Woj-
tyły przekazuje myśli zawarte 
w tzw. „Księdze Hioba” ze Sta-
rego Testamentu. W drama-
cie można zauważyć przepla-
tanie się fi lozofi i z religią. Jak 
trafnie napisała w swoim opra-
cowaniu Janina Lankau, „Dra-
mat „Hiob” jest lekcją godno-

ści ludzkiej, postawy człowieka 
dotkniętego bólem - jest lekcją 
wierności Bogu w cierpieniu - a 
słowo wierność to wiara. (...) Jan 
Paweł II - papież Polak głosił tę 
odezwę całemu światu - bo tak 
obiecał sobie i Bogu. Na oczach 
całego świata dźwigał krzyż 
wracającej w różnych posta-
ciach choroby, ale jednak uwa-
żał, że tak długo, jak się Bogu 
spodoba misję tę będzie speł-
niał.”

Uczniowie „Chopina” w 
bardzo dojrzały sposób pode-
szli do przedstawionej tematyki. 

- Niesamowite jak uzdol-
nioną mamy teraz młodzież 
– relacjonowała po spektaklu 
Barbara Bronicz. - Oglądając 
przedstawienie byłam auten-
tycznie przejęta i nie mogłam 
uciec od refl eksji na temat cier-
pienia, a przecież na co dzień 
staramy się odsuwać od siebie 
takie myśli.

Pod dużym wrażeniem był 
także burmistrz Piotr Osiecki, 
który zaraz po spektaklu zwró-
cił się do młodych aktorów ze 
słowami podziękowania. (seb)

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Zacznijmy jednak od informa-
cji, że od 1 lipca organem pro-
wadzącym dla WTZ nie jest 
już Spółdzielnia Inwalidów 
„Jutrzenka” a łódzkie Stowa-
rzyszenie Wsparcie Społeczne 
„Ja – Ty – My”. Od kilku mie-
sięcy fakt zakończenia działal-
ności przez „Jutrzenkę” budził 
obawy co do istnienia WTZ. 
W szukanie partnera dla so-
chaczewskiej placówki zaan-
gażował się samorząd powia-
towy, czego efektem jest dalsze 
jej funkcjonowanie.

Będą zawody 
i nowa siedziba
Druga dobra wiadomość jest 
taka, że burmistrz Sochaczewa, 
starosta powiatu oraz prezes 
stowarzyszenia „Ja – Ty – My” 
podczas uroczystości podpisali 
list intencyjny dotyczący przy-
wrócenia Ogólnopolskich Za-
wodów Osób Niepełnospraw-
nych. Tę popularną imprezę 
sportowo-rehabilitacyjną, orga-
nizowaną przez stowarzyszenie 
działające przy SI „Jutrzenka”, 
zarzucono kilka lat temu, ale jak 
widać ciągle żyje ona we wspo-
mnieniach uczestników i kadry 
WTZ, mieszkańców i władz sa-
morządowych. We wrześniu 
przyszłego roku zawody mają 
ponownie zagościć na Orkanie.

Kolejna ważna informacja, 
którą podczas uroczystości ju-
bileuszowej potwierdziła staro-
sta Jolanta Gonta, jest taka, że 
powiat przekaże na rzecz stowa-
rzyszenia „Ja – Ty – My” dział-
kę pod budowę nowej siedziby 
WTZ. Teren o powierzchni 900 
metrów kw. znajduje się przy 
Pasażu Duplickiego, zaraz za 
siedzibą SCK w Chodakowie. 
Ta wiadomość wywołała bu-
rzę braw, bo osoby, które choć 
raz odwiedziły Warsztat Terapii 
Zajęciowej wiedzą, w jak trud-
nych warunkach on pracuje.

Talenty 
na wyciągnięcie ręki
- Warsztat Terapii Zaję-
ciowej został powołany do 
życia latem 1992 r., dzia-

łalność rozpoczął w maju 
następnego roku z 16 pod-
opiecznymi. Pierwszą sze-
fową placówki była Ewa 
Grąbczewska. W 2005 r. 
uczestników było już 50 i 
długa lista oczekujących - 
mówiła podczas uroczy-
stości kierownik WTZ, 
Magdalena Osińska, któ-
ra funkcję tę sprawuje od 
1995 r. 

Placówka powstała dla osób 
z różnego rodzaju defektami 
zdrowotnymi. Prowadzi z nimi 
terapię społeczną, co oznacza 
po prostu uczenie ich takich 
umiejętności, które w przyszło-
ści pozwolą im wejść na rynek 
pracy, a przynajmniej uzyskać 
pewną życiową samodzielność. 
Służą temu istniejące w WTZ 

pracownie, m.in.: stolarska, 
tkacka, malarska, gospodarcza, 
komputerowa. Przewinęły się 
przez nie setki osób, które od-
nalazły tu swoje zamiłowania, 
a w wielu wypadkach także ta-
lenty. Drogę do tych mniejszych 
i większych sukcesów wskazują 
im wyjątkowi instruktorzy-te-
rapeuci. Ich rola jest nie do prze-
cenienia.

Film jak życie
O tym, jak działa WTZ, opo-
wiedział przygotowany na ju-
bileusz krótki fi lm, w którym 
główne role grali obecni i byli 
uczestnicy. Ci ostatni chwali-
li się swoimi sukcesami, czy-
li tym, że po okresie pobytu w 
warsztacie, znaleźli pracę, która 
przynosi im radość.

Ci z mieszkańców, którzy 
zetknęli się z pracami wykona-
nymi w WTZ, zgodnie twier-
dzą, że to prawdziwe perełki, 
przedmioty z duszą, których 
autorzy włożyli w nie całe ser-
ce. Ich namiastkę zobaczyliśmy 
na scenie podczas jubileuszowej 
aukcji.

Spotkanie uświetnił kon-
cert uzdolnionych instrumen-
talistów szkoły muzycznej, wy-
stęp pieśniarza operetkowego, a 
później tort i  wspominki przy 
kawie. 

 Trzeba przyznać, że, jak 
na jeden jubileusz, wydarzeń 
i dobrych wiadomości było 
mnóstwo, podobnie jak osób 
i instytucji składających gra-
tulacje i życzenia kolejnych ju-
bileuszy. 

Jubileusz dobrych wiadomości
Podczas jubileuszu 25-lecia Warsztatu Terapii Zajęciowej, oprócz wielu życzeń i gratulacji, 
padły też ważne deklaracje. Jedną z nich była zapowiedź przekazania działki pod nową 
siedzibę placówki. Uroczystość odbyła się 11 października w szkole muzycznej.

„Hiob” w kramnicach

Zaproszenie na spotkanie
Fundacja Pomocy Osobom z Chorobą Alzheimera w Kuznocinie 
organizuje spotkanie dotyczące wiedzy o chorobie Alzheimera. 
Poprowadzi je psycholog Joanna Rojek. Spotkanie odbędzie się 

29 września w godzinach 15.00 - 17.00 w ośrodku w Kuznocinie.
Tematem będzie wszystko co dotyczy choroby Alzheimera, tj. jak 
opiekować się chorym w domu, jak z nim rozmawiać, jak karmić i 

ubierać, jak radzić sobie z potrzebami fizjologicznymi chorego.
W spotkaniu mogą wziąć udział wszyscy zainteresowani, jednak 

przede wszystkim zapraszamy opiekunów rodzinnych, którzy na co 
dzień zajmują się swoimi bliskimi z chorobą otępienną.

Opiekunowie mogą przyjechać ze swoimi bliskimi, którzy na czas 
spotkania otrzymają opiekę oraz posiłek. Jeśli zainteresowani nie 
dysponują własnym pojazdem, mogą skorzystać z taksówki, wziąć 

rachunek, a Fundacja zwróci im pieniądze po przybyciu.

Serdecznie zapraszam
Krystyna Mikołajczyk 

prezes Zarządu Fundacji
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Szkoła Podstawowa nr 1 
regularnie zaprasza osoby 
znane. W jej murach gościli 
sportowcy, podróżnicy, a tym 
razem z uczniami spotkał się 
kucharz i osobowość telewi-
zyjna Karol Okrasa. Wizyta 
związana była z obchodzo-
nym Tygodniem Zdrowia.

Gość na wstępie opowie-
dział krótko o sobie: dla-
czego wybrał taki zawód, 
jak wyglądała jego ścież-
ka kariery i czym zajmuje 
się na co dzień. Kiedy przy-
szedł czas na zadawanie py-
tań, uczniowie dowiedzie-
li się m. in. że Karol Okrasa 
najbardziej z polskich po-

traw lubi kartacze. Nie gar-
dzi także banalnym kotle-
tem schabowym z ogórkiem 
małosolnym.   Największe 

wrażenie kulinarne  do-
tychczas zrobiła na nim ja-
pońska potrawa z wołowiny 
przyrządzanej ze specjal-

nie hodowanego bydła w re-
gionie  Kobe. Ponadto  lubi 
on, co widać w jego progra-
mach, limonkę i kolendrę, 

które dodaje do większo-
ści potraw, bo lubi ekspe-
rymentować. Jest właścicie-
lem restauracji w jednym z 
warszawskich hoteli, ale nie 
bywa tam codziennie, bo 
ma wiele innych obowiąz-
ków, chociażby spotkania z 
młodzieżą. Jak mówił, praca 
kucharza jest bardzo ciężka 
fi zycznie. Jednocześnie wy-
maga dużej zręczności i po-
dzielnej uwagi.  

Na zakończenie  popro-
szono gościa  o ocenę dań 
przygotowanych wcześniej 
przez młodzież. Na sto-
le znalazło się kilkadziesiąt 
potraw przyrządzonych sa-
modzielnie przez uczniów. 

Młodzi kucharze amatorzy 
przedstawiali swoje dania i 
odpowiadali na pytania Ka-
rola Okrasy. Następnie wy-
brana przez niego komisja 
przystąpiła do degustacji. 
Po kilkunastu minutach 
wyłoniono zwycięzców. Ka-
rolowi Okrasie najbardziej 
smakował tort ze szpina-
kowym biszkoptem, rolada 
z mięsem mielonym i tort 
chlebowy. Na zwycięzców 
czekała duża niespodzian-
ka. Zostali zaproszeni wraz 
z rodzicami  do restaura-
cji Karola Okrasy. Mają wy-
brać dzień i dania, które 
przyrządzi im sam mistrz 
kuchni.

W niedzielę 14 październi-
ka w Kreatywnych Kramni-
cach dzieci nie miały cza-
su na nudę. Zainicjowany 
przez naczelnik Wydziału 
Kultury, Turystyki i Pro-
mocji Miasta Joannę Nie-
wiadomską-Kocik projekt, 
jak zwykle obfi tował w 
atrakcje, które skutecznie 
przykuły uwagę małych so-
chaczewian.

Po zorganizowanym ty-
dzień wcześniej wystę-
pie iluzjonisty, tradycyjnie 
przyszedł czas na zajęcia 
warsztatowe. Z uwagi na 
duże zainteresowanie, dzie-
ci zostały podzielone na 
dwie grupy. W jednej za-
poznawały się z muzyką, w 
drugiej z plastyką.

O umuzykalnienie ma-
łych sochaczewian zadbała 
Katarzyna Orlińska. Dzie-
ci bardzo chętnie bawiły 
się i tańczyły do zapropo-
nowanych melodii. Dodat-
kową atrakcją były popisy 
gry na trąbce w wykonaniu 
Krzysztofa Orlińskiego. 

Tymczasem Barbara Der-
da zatroszczyła się o rozwój 
manualny   sochaczewskich 
dzieciaków.   Przygotowane 
na ten dzień zajęcia pod ha-
słem „Coś z porcelany...” były 
okazją do nauczenia się two-
rzenia ozdób z masy porce-
lanowej. Dzieci z zapałem 
ugniatały i lepiły, tworząc 
unikalne cudeńka.

Podczas trwania Kre-
atywnych Kramnic każdy z 
rodziców może zapisać się 
na mailing, dzięki które-
mu będzie na bieżąco infor-
mowany o planie i terminie 
najbliższych zajęć. Dodat-
kowo uczestnikom rozda-
wane są indeksy, w których 
mogą kolekcjonować pie-
czątki za uczestnictwo.

Następne spotkanie w 
ramach projektu zosta-
ło zaplanowane na niedzie-
lę 28 listopada, kiedy to w 
ramach „Teatrzyku w nie-
dzielę” teatr „Conieco” za-
prezentuje „Kolorowe Wier-
sze - Stefek Burczymucha 
i inni”. Początek o 12:15. 
Wstęp wolny. (seb)

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Zebranych powitała pre-
zes Stowarzyszenia UTW 
Jadwiga Urbaniak. Chwilę 
potem wykład poświęcony 
Ignacemu Janowi Paderew-
skiemu wygłosiła naczelnik 
Wydziału Kultury, Tury-
styki i Promocji w Urzędzie 
Miasta Joanna Niewiadom-
ska-Kocik. Przybliżyła ona 
sylwetkę tego wielkiego mu-
zyka oraz polityka zarów-
no w kontekście jego kariery 
artystycznej, życia prywat-
nego, jak i działań niepod-
ległościowych.   Prelekcję 
uzupełniły fragmenty wyko-
nań dzieł mistrza. 

Do studentek i studentów 
UTW zwróciła się starosta Jo-
lanta Gonta. Jak mówiła, urząd 
powiatowy pracuje nad wdro-
żeniem nowego programu o 
charakterze   edukacyjnym. 
Jego założeniem jest to, by oso-
by dojrzałe przekazywały swoją 
wiedzę oraz doświadczenie ży-
ciowe uczniom sochaczewskich 
szkół. W jego realizację dosko-
nale wpisuje się działalność 
uniwersytetu. 

Burmistrz Piotr Osiecki 
złożył życzenia a także po-

dziękował zebranym za ak-
tywność, doceniając lata 
starań, by oferta UTW od-
powiadała   oczekiwaniom 
jak największej liczby socha-
czewskich seniorów. War-
to nadmienić że stowarzy-
szenie to należy do jednego 
z największych – liczy aż 121 
członków. 

Inaugurację roku akade-
mickiego zakończyło przed-
stawienie oferty programo-
wej. Już od 15 października 
na studentów UTW czekają 
m. in. zajęcia z historii, gim-
nastyki ogólnorozwojowej, 
nauka języków obcych, spo-

tkania brydżowe oraz Dys-
kusyjny Klub Książki. 

W    i m i e n i u    U T W  
wszystkich zainteresowa-
nych jego ofertą zaprasza-
my do biura stowarzyszenia. 
Mieści się ono w kramnicach 

- pokój 310 (II piętro). Czyn-
ne jest w poniedziałki i śro-
dy od godz. 12:00 do 14:00.  
Telefony kontaktowe: 797 
160  780, 508 050  005, 502 
019 799, 510 697 242. E-mail: 
sutw-sochaczew@o2.pl 

Karol Okrasa degustował potrawy w „jedynce”

Muzyka i porcelana 
w kramnicach

UTW weszło w drugą 
dekadę działalności
W środę 10 października  kolejny rok akademicki rozpoczął Uniwersytet Trzeciego 
Wieku. „Gaudeamus igitur” zabrzmiało wśród jego członków już po raz jedenasty.
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Porucznik Ignacy Wałęza, bo-
hater wojenny znad Bzury, zo-
stał pośmiertnie uhonorowany 
krzyżem ofi cerskim Orderu 
Odrodzenia Polski. Był jednym 
z żołnierzy Września 1939 r. 
walczącym o Sochaczew u boku 
majora Feliksa Kozubowskie-
go. Uroczystość odbyła się w 
Pałacu Prezydenckim, a wnio-
skodawcą nadania odznacze-
nia był Urząd ds. Kombatan-
tów i Osób Represjonowanych.

Mieszkańcy Sochaczewa o po-
ruczniku Wałęzie (1912-1975) 
usłyszeli dwa lata temu, kiedy 
38. sochaczewski dywizjon za-
bezpieczenia Obrony Powietrz-
nej przyjmował imię majora 

Kozubowskiego. Nasze miasto, 
na zaproszenie wojska, odwie-
dziły wtedy rodziny Feliksa Ko-
zubowskiego i Ignacego Wa-
łęzy, a córka porucznika, Ewa 
Galińska, była matką chrzestną 
sztandaru. Mówiła nam wtedy, 

że jest dumna i szczęśliwa, że 
imię jej ojca, po tylu latach za-
pomnienia zostało przywróco-
ne pamięci.

Bo rzeczywiście losy po-
rucznika mogłyby służyć za 
scenariusz do fi lmu. Przy-

pomnieli je żołnierze 38. dy-
wizjonu zabezpieczenia OP, 
przygotowując się do nadania 
sztandaru.

Ignacy Wałęza urodził się 
we wsi Wysokienice niedaleko 
Skierniewic. Z zawodu był na-
uczycielem, który jednocześnie 
ukończył podchorążówkę i od 
1937 r., jako podporucznik re-
zerwy, związany był z macie-
rzystym 18 pułkiem piechoty 
ze Skierniewic.

W kampanii wrześnio-
wej jego szlak bojowy wiódł 
od miejscowości granicznych 
Wielkopolski po Sochaczew, 
o który walczył u boku majo-
ra Kozubowskiego. 15 września 
1939 r., podczas kolejnej próby 

przeprawy przez Bzurę, został 
ciężko ranny w obie nogi. Pew-
nie pozostałby tam na zawsze, 
gdyby nie jego żołnierze, którzy 
na prowizorycznych noszach, 
pod nimieckim ostrzałem, do-
nieśli go do fabryki w Chodako-
wie, gdzie znajdował się szpital 
polowy. Porucznik pisał o tym 
w niepublikowanych wspo-
mnieniach.

Dalsza działalność Wałę-
zy odbywała się w konspira-
cji. Jako ofi cer ZWZ-AK ob-
wodu „Sroka” Skierniewice 
szkolił młodzież i odbierał 
zrzuty angielskie w okolicach 
Godzianowa. Przynależ-
ność do AK spowodowała, 
że po wojnie był poszukiwa-

ny przez Urząd Bezpieczeń-
stwa. Ratunkiem okazał się 
wyjazd z rodziną na ziemie 
odzyskane. Nie porzucił jed-
nak zawodu nauczyciela. Pra-
cował w liceach w Lęborku, 
Elblągu, Kartuzach, a kiedy 
już możliwy był powrót w ro-
dzinne strony, wraz z rodziną 
osiedlił się i pracował w Mila-
nówku. Zmarł w 1975 r.

Wnuczka Ignacego Wałęzy, 
Justyna Galińska, przygotowu-
je fi lm dokumentalny o swoim 
dziadku oparty na jego pamięt-
nikach. Jest on realizowany w 
ramach Akademii Filmu Hi-
storycznego w Instytucie Pilec-
kiego w Warszawie.

Jolanta Sosnowska

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Uroczystości poprzedziła 
msza w kościele pw. św. Waw-
rzyńca. Wydarzenie uświet-
niły poczty sztandarowe od-
działów specjalnych Armii 
Krajowej, Związku Powstań-
ców Warszawy, Związku 
Żołnierzy Wojska Polskiego 
a także poczty jednostek woj-
skowych obrony powietrznej. 
Kompanii honorowej towa-
rzyszyła orkiestra wojskowa 
z Radomia. 

Warto zaznaczyć, że kolej-
ny raz stawili się dowódcy bry-
gady i dywizji znajdujący się 
obecnie w stanie spoczynku. 
Niezmiennie wojskowe uro-
czystości spotykają się z zain-
teresowaniem sochaczewian, 
którzy i tym razem licznie sta-
wili się na placu. Władze sa-
morządowe reprezentowali m. 
in.: burmistrz Piotr Osiecki, 
starosta Jolanta Gonta, wice-
prezydent Żyrardowa Lucjan 
Chrzanowski oraz przewodni-
czący Rady Miejskiej w Żyrar-
dowie Marcin Rosiński. 

Jak mówił generał bryga-
dy Stefan Mordacz, dla jego 
żołnierzy ciągle żywe są tra-
dycje jednostek artylerii prze-
ciwlotniczej z okresu II Rze-

czypospolitej: Baterii Dział 
Zenitowych Automobilnych 
Armii gen. Józefa Hallera. 
Nawiązał również do przy-
padającej niebawem setnej 
rocznicy odzyskania przez 
nasz kraj niepodległości. Za-
znaczył, jak wiele zadań stoi 
przez brygadą. Generał Mor-
dacz mówił, że obecne wy-
magania co do sił zbrojnych 
sprawiają, iż konieczne są 
wielodniowe ćwiczenia i sta-
łe doskonalenie umiejętno-
ści. Ponieważ za kilka lat do 
naszego powiatu trafi ć ma 
nowoczesny sprzęt rakieto-
wy, niezbędne jest odpowied-
nie przygotowanie. Dotyczy 
ono zarówno sfery logistycz-
nej, rozbudowy jednostki, jak 
i kolejnych szkoleń. Te odby-
wają się już na trenie USA. 
Kontrakt zbrojeniowy opie-
wa, jak do tej pory, na pięć 
miliardów dolarów. 

Burmistrz Piotr Osiecki 
w swoim wystąpieniu pod-
kreślił to, jak wielki szacu-
nek do munduru przejawia-
ją mieszkańcy Sochaczewa. 
Przypomniał walki I wojny 
światowej, odrodzenie Pań-
stwa Polskiego, wrzesień 
1939 roku – kluczowe wyda-
rzenia pierwszej połowy XX 
wieku, bez których nasz kraj 

nie mógłby znaleźć się na 
obecnym etapie. – Zaanga-
żowanie i profesjonalizm są 
od dekad symbolem mundu-
ru polskiego żołnierza – po-
wiedział. 

W sposób szczegól-
ny podziękował też za rolę, 
jaką wojsko odegrało w hi-
storii naszego miasta. 

Z okazji 74 rocznicy 
sformowania związku tak-
tycznego, dowódca bryga-
dy wydał rozkaz wykonania 
salutu armatniego. Wyda-
rzenie zakończyła pieśń re-
prezentacyjna Wojska Pol-
skiego oraz defi lada. 

Brygada świętowała
Na placu Kościuszki kolejny raz odbyły się uroczystości związane z obchodami Święta 3. Warszawskiej Brygady Rakietowej 
Obrony Powietrznej. Wzięli w niej udział, oprócz żołnierzy, przyjaciele jednostki, przedstawiciele samorządu i mieszkańcy. 

Bohater znad Bzury odznaczony przez prezydenta

Uroczystość uświetniła orkiestra wojskowa z Radomia Na placu zaprezentowały się poczty sztandarowe

Były podziękowania dla zasłużonych i widowiskowa parada
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Do 18 listopada można zgła-
szać swoje pomysły na lokalne 
działania za pomocą formu-
larza dostępnego na stronie 
www.tesco.pl/pomagamy. W 
V edycji, dzięki grantom z pro-
gramu „Decydujesz, pomaga-
my”, zrealizowanych zostanie 
375 projektów w całej Polsce.

Od 8 października lokalne 
organizacje społeczne i ak-
tywni mieszkańcy będą mo-
gli zgłaszać swoje pomysły na 
inicjatywy poprawiające ich 
najbliższe otoczenie. Tema-
tyka zgłaszanych projektów 
jest bardzo szeroka. Inicjaty-
wy mogą dotyczyć edukacji 
dzieci i młodzieży, promocji 
zdrowego stylu życia, odświe-
żenia przestrzeni miejskich, 
aktywizacji osób starszych, 
działań na rzecz zwierząt i 
środowiska naturalnego, pie-
lęgnowania lokalnych tradycji 
lub innych obszarów, na które 
mieszkańcy chcą mieć więk-
szy wpływ. Pomysły można 
zgłaszać za pomocą formula-
rza zgłoszeniowego na stro-
nie: https://pomagamy.tesco.
pl/ od 8 października do 18 li-
stopada 2018 roku.

Spośród zgłoszonych do 
18 listopada pomysłów, w 
każdym z mikroregionów 

Komisja Grantowa wybie-
rze po trzy projekty, które 
przejdą do następnego eta-
pu. W praktyce, każda or-
ganizacja, która dotrze do 
etapu głosowania, zwycięży. 
O tym, czy grant będzie wy-
nosił 5000, 3000 czy 1000 
złotych zdecydują miesz-
kańcy, głosując w swoim 
sklepie Tesco.

W ciągu czterech do-
tychczasowych edycji pro-
gramu „Decydujesz, po-
magamy” klienci Tesco w 
Polsce wrzucili do urn po-
nad 21 mln żetonów, wy-
bierając tym samym najcie-
kawsze projekty społeczne. 
W ten sposób Tesco wspar-
ło 815 projektów, przekazu-
jąc na ich realizację ponad 3 
mln złotych. 

W IV edycji programu 
„Decydujesz, pomagamy” 
do organizacji społecznych 
w województwie mazowiec-
kim trafi ły granty o łącznej 
puli 153 000 zł. Zaangażo-
wani mieszkańcy zrealizo-
wali 51 projektów, które ko-
rzystnie wpłynęły na ich 
najbliższe otoczenie.

Więcej informacji o pro-
gramie znajduje się na stro-
nie internetowej: www.te-
sco.pl/pomagamy

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

W piątek 19 października au-
torzy książki ponownie spo-
tkali się z czytelnikami, tym 
razem w Miejskiej Biblio-
tece Publicznej w kramni-
cach. I znowu odpowiadali 
na dziesiątki pytań o miejsca, 
okoliczności i autorów zdjęć 
sprzed dziesiątków lat. Nie-
mal z każdą fotografi ą łączy 
się ciekawa, zabawna lub nie-
codzienna historia. 

A wszystko zaczęło się od 
portalu Stary Sochaczew, któ-
rego założycielami byli To-
masz Mazurkiewicz i Rado-
sław Jarosiński. Postanowili 
oni przypomnieć nasze mia-
sto zamieszczając otrzymane 
od mieszkańców fotografi e, 
opisując zasłyszane historie, 
pokazując stare dokumen-
ty. Część z nich kupili na in-
ternetowych aukcjach, inne 
skanowali, tak aby właścicie-
li archiwaliów nie pozbawiać 
oryginałów. 

Do ekipy portalu Stary So-
chaczew dołączyli potem nasi 
redakcyjni koledzy, a prywat-
nie pasjonaci historii - Agniesz-
ka Poryszewska i Sebastian Stę-
pień. Po kilku latach, wspólnie z 
Radosławem Jarosińskim wy-
dali album  o tym samym tytu-
le. Podobnie jak portal, książka 
odniosła taki sukces, że pod-
czas piątkowego spotkania au-
torzy sprzedali ostatnie jej 
egzemplarze i oczekują na do-
druk. Książka ponownie poja-
wi się w sprzedaży po 6 listopa-
da, a będzie można ją kupić w 
księgarni przy ul. Reymonta lub 
u autorów.

Spotkanie w bibliote-
ce przerodziło się w ożywio-
ną dyskusję, np. dotyczącą 
lokalizacji dawnej ulicy Sto-
dólnej, tzw. Świniarni czy lo-
sów masarni przy ul. 1 Maja. 
Aby wyjaśniać właśnie takie 
wątpliwości, autorzy zaczyna-
ją zbierać materiały do kolej-
nej książki. Okazuje się, że nie 
tylko wydawnictwa pokazują-
ce miasto przez pryzmat wo-
jen i zniszczeń, ale także oby-
czajowości i zwykłego życia 
mieszkańców cieszą się powo-
dzeniem.

Na szczególną uwagę za-
sługuje jakość zdjęć zamiesz-
czonych w albumie. Więk-
szość z nich ma co najmniej 
kilkadziesiąt lat i przeszła róż-
ne koleje losu, a w książce pre-
zentują się tak, jakby przez ten 
czas leżały w pudełku i czeka-
ły na publikację. Niewątpli-
wie jest to zasługa Sebastiana 
Stępnia, który opowiadał, że 
czasami jedno zdjęcie wyma-
gało wielogodzinnej obróbki 
grafi cznej.

Spektakularny efekt uzy-
skali autorzy na końcu książ-
ki, prezentując te same miejsca 
sto lat temu i dziś. Zdaniem 
obecnego na spotkaniu bur-
mistrza Piotra Osieckiego, to 
dowód na ogromną pracę i 
siłę woli mieszkańców, któ-
rzy swoje miasto dwukrotnie 
podnosili z absolutnych ruin 
- po pierwszej i drugiej wojnie.

Z kolei Agnieszka Pory-
szewska zapewniała, że dla 
autorów najważniejsze obec-
nie zadanie to rozmowy z 
ludźmi, którzy pamiętają 
jeszcze międzywojenne lub 
powojenne czasy. Radosław 
Jarosiński opowiadał nato-
miast, że ma w swoich zbio-
rach kilka nagranych roz-
mów, których autorzy już nie 
żyją. Trzeba się więc spieszyć, 
bo wraz z każdym sochacze-
wianinem odchodzi frag-
ment historii miasta.

„Decydujesz, 
pomagamy”
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Książka jak rodzinny album
Tę książkę chce się czytać zanim się ją otworzy. A jeśli już zaczniemy, trudno się od niej 
oderwać. „Stary Sochaczew” przyciąga i wciąga - obwolutą przypominającą rodzinny album, 
niepublikowanymi wcześniej zdjęciami i tym, że pokazuje zwykłych ludzi na tle dziejącej się historii.

Od lewej: Tomasz Mazurkiewicz, Agnieszka Poryszewska, Radosław Jarosiński i Sebastian Stępień

Książka „Stary Sochaczew” rozeszła się do ostatniego egzemplarza

Autorzy udostępnili publiczności stare wydawnictwa i dokumenty
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STAROSTA 
Jolanta Gonta

BURMISTRZ
Piotr Osiecki

PROGRAM JUBILEUSZOWYCH 
UROCZYSTOŚCI MIEJSKICH

z okazji Narodowego Święta Odzyskania Niepodległości

10-11 listopada 2018 r.
10 listopada 2018 r. 

godz. 14.00 - Otwarcie wystawy 
pt. „Czerwonym Tramwajem do Przystanku 
Niepodległość” i wykład Piotra Wdowiaka, 

konsula RP na Litwie, pod tytułem „Dziedzictwo 
ideowe Marszałka Józefa Piłsudskiego na tle innych 
koncepcji litewskich Polaków”, połączony z przedsta-
wieniem prezentacji multimedialnej pt. „Marszałek 

Józef Piłsudski i pierwsi Niepodlegli” - Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą, pl. Tadeusza 

Kościuszki 12, Sochaczew. 
 - Wystawa „Legiony Polskie” przy-
gotowana przez Komendę Powiatową 
Policji w Sochaczewie - Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą, pl. 

Tadeusza Kościuszki 12, Sochaczew.
godz. 15.30 - Promocja książki „Kalen-

darium Sochaczewa 1918 - 1939” 
autorstwa Bogusława Kwiatkowskiego - Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad 

Bzurą, pl. Tadeusza Kościuszki 12, Sochaczew.
 godz. 17.00 - Musical „Niepodległa - I iskra 

tylko” - muzyka Jakub Krukowski
Występują: 

Orkiestra Kameralna Camerata Mazovia 
pod dyrekcją Artura Komorowskiego, zespół 
taneczny Abstrakt prowadzony przez Monikę 

Osiecką-Jaworską

Teatr Maska prowadzony przez Dawida 
Żakowskiego, Stowarzyszenie Muzealna Grupa 

Historyczna im. II/18 PP z Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą, Gościn-

nie : Ewa Bonecka - Sochaczewskie Centrum 
Kultury, ul. Chopina 101, Chodaków.

godz. 20.00 - Spektakl laserowy z animacjami 
pt. „Historia niepodległej Polski”, pl. Tadeusza 

Kościuszki.
11 listopada 2018 r.

godz. 11.11 - „Narodowy Bieg Stulecia 
od  Bałtyku do Tatr - Sochaczew 2018”, 

pl. Tadeusza Kościuszki.
godz. 13.00 - Złożenie kwiatów na gro-
bach Ignacego Włodzimierza Garbolewskiego 
i majora Feliksa Kozubowskiego na Cmentarzu 

Parafialnym przy ul. Traugutta.
godz. 13.30 - uroczysty przemarsz harcerzy 

z Hufca ZHP Ziemi Sochaczewskiej im. II 
batalionu 18 p.p., wraz z zaproszonymi gośćmi, 

ul. Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego 3.
godz. 14.00 - odsłonięcie popiersia mar-

szałka Józefa Piłsudskiego na skwerze przed 
budynkiem Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej, Sochaczew, ul. Staszica 7.
„Józef Piłsudski - życie i działalność” - 

wystąpienie Jakuba Wojewody kustosza Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą

godz. 14.55 - rekonstrukcja przedwo-
jennego wystąpienia burmistrza, złożenie 

kwiatów pod tablicą upamiętniającą socha-
czewskich bohaterów ufundowaną z racji 100 
rocznicy odzyskanie Niepodległości (Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą) 
i pod figurą Chrystusa Zmartwychwstałego, 

ufundowaną przez mieszkańców Sochaczewa w 
1919 r., w pierwszą rocznicę odrodzenia Polski. 

godz. 15.15 - Uroczystości miejskie z 
udziałem pododdziałów 3 Warszawskiej 
Brygady Rakietowej, pl. Tadeusza Kościuszki.

godz. 16.00 - Uroczysta Msza Święta w 
kościele pw. Matki Bożej Różańcowej w 

Parafii św. Wawrzyńca, oprawa muzyczna Chór 
Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Sochaczew-

skiej, dyrygent Ewa Szałapska.
godz. 17.00 - ”Pamiętamy o przeszłości, 

o nas też wspominać będą” koncert 
250 osobowego Chóru „Niepodległa” - 

połączone Chóry Państwowej Szkoły Muzycznej 
I i i II st., Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi 

Sochaczewskiej, Chóru Nauczycielskiego Vivace, 
zespołu wokalnego Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku i zespołu wokalno-mundurowego 
„Patria” dyrygent Iwona Niemyjska - kościół 

pw. Matki Bożej Różańcowej w parafii 
św. Wawrzyńca.
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Konkursowe 
„Polskie drogi” Dwa w jednym w SCK
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Po sukcesie musicalu „Nie-
podległa - I iskra tylko” So-
chaczewskie Centrum Kul-
tury coraz śmielej stawia na 
produkcje przygotowane we 
współpracy różnych sekcji 
placówki. W sobotę 13 paź-
dziernika w SCK przy ul. 15 
Sierpnia mogliśmy oglądać 
wspólną inicjatywę Pracow-
ni Eksperymentów Audio-
wizualnych i zespołu ta-
necznego „Abstrakt”. Choć 
nie tylko.

Sobotni wieczór otwo-
rzył wernisaż wystawy „Nie-
ważkość” Pracowni Ekspe-
rymentów Audiowizualnych, 
w trakcie którego zaprezen-
tował się również Zespół Ta-
neczny „Abstrakt”. Zgroma-
dzonych powitali dyrektor 
SCK Artur Komorowski, kie-
rownik Impresariatu Magda-
lena Franaszek-Niewiadom-
ska oraz główny organizator 
wystawy Gamid Ibadullayev. 
Zdradzili oni plany odnoszą-
ce się do odnowionego holu, 
który funkcjonuje jako Ga-
leria ZeDeK. W najbliższym 
czasie możemy spodziewać 
się cyklicznych wystaw ma-
larstwa, fotografi i, grafi ki i 
innych form sztuki. Prze-
strzeń holu została specjalnie 
przystosowana do prezento-
wania tego typu wystaw.

13 października publicz-
ność mogła zapoznać się z 
najnowszymi pracami ar-
tystów z Pracowni Ekspery-
mentów Audiowizualnych: 
Pauli Dajer, Izabeli Konik, 
Izy Strzeleckiej, Irka Wasi-
lewskiego, Tomasza Ertma-
na i prowadzącego pracow-
nię Gamida Ibadullayeva. 
Zgodnie z tytułem wysta-
wy: „Nieważkość”, zapre-
zentowano fotografi e, które 
czarowały ruchem uchwy-
conym w przestrzeni. Na 

ścianach zawisły m.in. zdję-
cia tancerzy „Abstraktu” 
zatrzymanych w trakcie 

ewolucji tanecznych. Były 
też prace pokazujące bar-
dziej abstrakcyjną formę 

nieważkości. Całość spra-
wiała wrażenie przestrzeni, 
z której ktoś wyjął grawita-
cję. 

Na pewno ciekawym 
zabiegiem było połączenie 
wystawy z występem Ze-
społu Tanecznego „Abs-
trakt”, któremu akompa-
niowali: Leszek Wypych i 
Gamid Ibadullayev – muzy-
cy z zespołu Hava. Wokal-
nie towarzyszyła im Natalia 
Kułach. Improwizacje mu-
zyków w połączeniu z ru-
chem tancerzy dały bardzo 
ciekawy efekt, który wyraź-
nie spodobał się gościom 
wernisażu, bo nagrodzili go 
długimi brawami.

Wydarzenie   pł ynnie 
przeniosło się do znajdują-
cego się w piwnicy Klubu 
Kontrast. Tam na widzów 
czekał kolejny pokaz umie-
jętności tanecznych „Abs-
traktu” i jeszcze więcej mu-
zyki zespołu Hava, tym 
razem w pełnym składzie. 
Monika Kościelna przyzwy-
czaiła już sochaczewską pu-
bliczność do najwyższego 
poziomu gry na skrzypcach. 
Pozostali muzycy zespo-
łu: Leszek Wypych (gita-
ra) oraz Gamid Ibadullayev 
(djembe, bałaban) zachwy-
cili równie wysokim kunsz-
tem. Publiczność mogła 
przenieść się w świat pięk-
nych azerbejdżańskich me-
lodii ludowych, które wraż-
liwego odbiorcę potrafi ą 
przyprawić o ciarki na ple-
cach. Miejmy nadzieję, że 
tego typu niszowe projekty 
będą trafi ały do coraz szer-
szego grona melomanów.

Wystawę „Nieważkość” 
można oglądać w SCK przy 
ul. 15 Sierpnia 83 do 25 paź-
dziernika. Wstęp wolny.

Sebastian Stępień

Sochaczewskie Centrum 
Kultury przy ul. Chopina 
101 zaprasza dzieci i mło-
dzież do wzięcia udziału 
w II Wokalnym Konkur-
sie Piosenki Patriotycznej 
„Polskie drogi”. W konkur-
sie mogą wziąć udział osoby 
w wieku od 3 do 19 lat (za-
równo indywidualnie jak i 
w zespołach). Każdy uczest-
nik i zespół wokalny może 
wykonać jedną piosenkę w 
języku polskim o tematyce 
patriotycznej. Akompania-
ment trzeba zapewnić we 
własnym zakresie – może 
być wykonywany na żywo 
(do dyspozycji uczestników 
jest pianino) lub nagrany na 
płytę CDR/pendrive (do-
starczone organizatorom w 
dniu konkursu). Prezentacje 
wokalne muszą być śpiewa-
ne na żywo – to podstawo-

wy warunek uczestnictwa w 
konkursie.

Przewidziane jest utwo-
rzenie czterech grup wie-
kowych: 3 - 6 lat; 7 - 10 lat; 
11-14 lat; 15-19 lat w następu-
jących kategoriach: zespoły 
wokalne i soliści przedszko-
la, zespoły wokalne i soliści 
szkoły podstawowe, zespoły 
wokalne i soliści szkoły gim-
nazjalne, zespoły wokalne i 
soliści szkoły średnie.

Akredytacje wynoszą 5 zł
za każdego uczestnika z 
wszystkich grup (wpłata i re-
jestracja w dniu konkursu w 
sekretariacie Sochaczewskie-
go Centrum Kultury przy 
ul. Chopina 101). Na zgłosze-
nia czekamy do 31 paździer-
nika pod nr tel. (46) 863-25- 
72 i 668-850-336 lub mailowo 
pod adresem: sekretariat.cho-
pina.sck@gmail.com
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Obecnie, słowo wokalista kojarzy nam się głównie z wszechobecnymi w 
telewizji talentshow. Słodkie dziewczynki, śpiewające piosenki Niemena 
czy głębokie, męskie basy poruszają serca publiczności na całym świe-
cie. A jak to było w czasach przed istnieniem radia czy telewizji? Panuje 
powszechne przekonanie, iż publiczność minionych epok była bardziej 
wyrafi nowana, doceniała kunszt kompozytorski i piękno sztuki. Prawda 
jest jednak taka, że mechanizmy reklamy w sztuce były dokładnie takie 
same, różniły się tylko użytymi środkami. 
Muzyk swój obecny status w społeczeństwie uzyskał stosunkowo późno – 
bo w XVIII wieku. Wcześniej nie kojarzono tej sztuki z artyzmem pokroju ma-
larstwa czy rzeźby Michała Anioła. Muzyka była formą użytkową – głównie 
do tańca (zarówno na dworach królewskich, jak i zabawach wiejskich) lub 
jako oprawa mszy. Artyści, zajmujący się tą dziedziną, nie byli społecznie 
poważani, ich status plasował się między osobami odpowiedzialnymi za 
sprzątanie, a kelnerem podającym posiłki. Gratyfi kacja fi nansowa również 
nie była wysoka. Dopiero w okresie klasycyzmu możemy dostrzec podwali-
ny show-biznesu. Ojciec kilkuletniego Mozarta aranżował trasy koncertowe 
dla młodego klasyka wiedeńskiego i jego siostry. Małe dzieci, o wysokich 
umiejętnościach gry na klawesynie (przodek fortepianu) i skrzypcach, bar-
dzo wzruszały publiczność. A gdy Mozart zaczynał improwizować utwory, 
czy fi glować (np. granie siedząc tyłem do instrumentu), wszyscy wpadali 
w ekstazę. Uwielbienie przemijało wraz z wiekiem. Publiczność domagała 
się kolejnych słodkich, małych wykonawców. Dojrzali muzycy musieli 
przyciągnąć słuchaczy w inny sposób. Zaczęli komponować dzieła o 
charakterze popisowym – szybkie przebiegi melodyczne, dalekie skoki na 
klawiaturze i zawrotne tempa utworów zapoczątkowały pęd ku wirtuozerii. 
Najsłynniejszy wówczas w Europie skrzypek Niccolo Paganini zdobywał 
serca publiczności nieprawdopodobnymi umiejętnościami gry na swoim 
instrumencie. Po nim nastał Casanova fortepianu – Franciszek Liszt – który 
do swoich występów dodawał dowcipne zapowiedzi, wymyślne smokingi 
i „powietrzne całusy” jako dedykacje utworów dla poszczególnych dam. 
Gdy i tego było mało, muzycy „łamali sobie palce” w pojedynkach, które 
sami organizowali. Zwycięzcą był ten, który za swoje dzieło otrzymał gło-
śniejsze brawa (Czy to nie przypomina dzisiejszej formy wysyłania SMSów 
na ulubionego uczestnika?). Na przełomie XIX i XX wieku kompozytorzy 
postawili na syntezę sztuk, co u współczesnej publiczności skutkowało 
szokiem. Igor Strawiński po zaprezentowaniu „Święta Wiosny” (poemat 
symfoniczny połączony z tańcem, inspirowany obrzędami ludowymi) wy-
wołał tak duży skandal, iż wszyscy krytycy muzyczni na długo bojkotowali 
jego kolejne koncerty.
Na podstawie powyższych przykładów, jednoznacznie można stwierdzić, 
iż skandale religijne Madonny czy popularne konkursy muzyczne nie 
są współczesną ideą. Ciekawe, co nowego poda nam show-biznes w 
najbliższym czasie.

Karolina Kruczyk

Z MUZYKĄ ZA PAN BRAT

W dobie powstawania niezli-
czonej ilości produkcji fi lmo-
wych, które prześcigają się w 
stosowaniu nowych technolo-
gii i efektów audiowizualnych, 
Sochaczewskie Centrum Kul-
tury proponuje coś ciekawego 
i oryginalnego: Filmowy Jam 
Session czyli nieme kino z mu-
zyką graną na żywo. Od blisko 
roku każdego miesiąca w Klu-
bie Kontrast prezentowany jest 
nowy fi lm ze specjalnie opra-
cowaną do niego muzyką. Tło 
dźwiękowe do fi lmów zapew-
niają głównie muzycy zwią-
zani z Sochaczewem - Marek 
Chrzan, Ireneusz Wasilewski, 
Łukasz Rogowiecki, Jarosław 
Modrzejewski i Gamid Iba-
dullayev, który w trakcie fi l-
mowych jam’ów nie tylko gra 
na perkusji, ale też prowadzi te 
muzyczno-fi lmowe spotkania, 
przybliżając gościom klubu hi-
storię powstawania prezento-

wanych produkcji z epoki kina 
niemego. Do projektu zapra-
szani też bywają muzycy spo-
za Sochaczewa np. Monika 
Kościelna – skrzypaczka czy 
Remigiusz Chrzan grający na 
perkusjonaliach i tzw. prze-
szkadzajkach. Filmowy Jam 
Session doczekał się już spo-
rego grona stałych bywalców, 
którzy za każdym razem chęt-

nie przenoszą się w świat nie-
mego kina, przy dźwiękach 
dobrej muzyki. 

Przed nami kolejne mu-
zyczno-fi lmowe spotkanie w 
Klubie Kontrast, w ramach któ-
rego zaprezentowana zosta-
nie francuska komediowo-sur-
realistyczna produkcja z 1930 
roku pt. „Złoty wiek” (fr. L’âge 
d’or). Reżyserem fi lmu jest Luis 

Buñuel, scenariusz napisał Sa-
lvador Dali. Akcja fi lmu toczy 
się w bliżej nieokreślonych re-
aliach. „Złoty wiek” ukazuje re-
lacje miłosne mężczyzny z ko-
bietą, a jednocześnie stanowi 
atak skierowany przeciwko tra-
dycyjnym wartościom i obłu-
dzie arystokracji. Do fi lmu za-
grają na żywo: Marek Chrzan 
(gitara), Łukasz Rogowiecki 
(klawisze) i Gamid Ibadullayev 
(perkusja).

Na „Złoty wiek” za-
praszamy do Klubu Kon-
trast w sobotę 27 październi-
ka o godz. 19.00. Wstęp wolny.
Rezerwacji stolików można do-
konać za pośrednictwem strony 
internetowej Sochaczewskiego 
Centrum Kultury:  www.sck.
sochczew.pl  lub telefonicznie 
od poniedziałku do piątku pod 
nr: (46) 863-07-68. W sobotę (w 
dniu koncertu) prosimy dzwo-
nić pod nr: 602-577-117.

W sobotę 27 października 
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury przy ul. 15 Sierp-
nia 83 odbędzie się wystawa 
prac i pokaz mody z kolekcji 
„Kompromis”, której autor-
ką jest pochodząca z Ukra-
iny Alona Zozulia. 

Wydarzenie   odbędzie 
się o godz. 18.00 w Galerii 
ZeDeK. Będzie to już dru-
ga w tym sezonie artystycz-
nym wystawa zaprezentowa-
na w odnowionej niedawno 
przestrzeni wystawienniczej 
SCK w Boryszewie.

Alona Zozulia to młoda 
projektantka, która przeka-
zuje przez swoje prace cały 
wachlarz emocji. Wiele z 
nich posiada humorystycz-
ne akcenty. Artystka łączy 
w swoich projektach różne 
materiały oraz faktury. Lubi 

różnorodność, każda kolek-
cja jest inna. Ta o nazwie 
„Kompromis”, zaprezento-
wana w Galerii ZeDeK  in-
spirowana jest twórczością 
niemieckiego fotografa Hel-
muta Newtona. Z pewno-
ścią nie da się jej sklasyfi ko-
wać jako „typowy fashion”. 
To coś znacznie więcej. 

Z czym i w jakim stop-
niu artystka pójdzie na 
kompromis   prezentując 
swoje projekty oraz jak bar-
dzo ta kolekcja odmienna 
jest od standardowej mody, 
będą mogli się przekonać 
wszyscy, którzy pojawią się 
w najbliższą sobotę o godz. 
18.00 w Sochaczewskim 
Centrum Kultury przy ulicy 
15. Sierpnia 83. 

Wstęp wolny. Zapraszamy.
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BIEGI

Pierwszy z serii meczów ro-
zegrany został w Sochacze-
wie, w sobotę 13 paździer-
nika. Rywalkami SKTS była 
drużyna Polmleku Lidzbark 
Warmiński. Przed rozpoczę-
ciem spotkania prezes klubu, 
Bronisław Gawrylczyk dzię-
kował wieloletniemu spon-
sorowi – przedstawicielce 
fi rmy Mars Polska, Beacie 
Brymorze. Symboliczny bu-
kiet kwiatów otrzymała też 
liderka drużyny – Katarzy-
na Grzybowska-Franc, któ-
ra wywalczyła we wrześniu 
brązowy medal mistrzostw 
Europy. Turniej rozegrano w 
hiszpańskim Alicante. 

W pierwszym pojedyn-
ku trzecia zawodniczka Eu-
ropy udowodniła swoją wy-
soką formę, pokonując w 
trzech setach Alicję Le-
śniak. Oddała rywalce je-
dynie 12 małych punktów. 
Drugie starcie przyniosło 
wiele emocji. Występująca 
pierwszy sezon w barwach 
sochaczewskiego   zespo-
łu Brazylijka Lin Gui prze-
grała dwie pierwsze partie z 
Wenting Ma. Tenisistka go-
spodarzy zdołała wyrów-
nać. Zadecydował piąty set, 
w którym górą okazała się 
Chinka z norweskim pasz-
portem.

W trzecim pojedynku Ju-
lia Ślązak z łatwością poko-
nała 11-letnią Natalię Bog-
danowicz. Warto podkreślić, 
że jak na swój młody wiek 
zawodniczka Polmleku za-
prezentowała bardzo wysoki 
poziom. Losy całego spotka-
nia rozstrzygnął pojedynek 
kapitanów drużyn – Kata-
rzyny Grzybowskiej-Franc i 
Wenting Ma. Dwa pierwsze 
sety należały do zawodnicz-
ki SKTS. Ciekawy przebieg, 
przy stanie 2:1, miała czwarta 
partia. Katarzyna rozpoczęła 
od prowadzenia 3:0. Norweż-
ka doprowadziła do stanu 
3:8 i utrzymała przewagę. W 
ostatnim, decydującym secie 
Grzybowska-Franc udowod-
niła jednak swoją klasę, koń-
cząc spotkanie zwycięstwem 
SKTS.

15 października socha-
czewski zespół wyjechał do 
Tarnobrzega. Nasza druży-
na przegrała 3:0. Równo-
rzędną walkę z rywalkami 
starała się prowadzić Kata-
rzyna Grzybowska-Franc, 
która uległa, niestety, w pię-
ciosetowym pojedynku, 
Elizabet Samarze. Pozosta-
łe pojedynki zakończyły się 
wygranymi gospodyń, bez 
starty seta.  

Dwa dni później, w śro-
dę 17 października, roze-
grano mecz w Częstocho-
wie. Było to bardzo ważne 
spotkanie. Bebetto preten-
duje bowiem do najlepszej 
czwórki i walki o medale w 
tym sezonie. Po ciężkim po-
jedynku Lin Gui pokonała 
w pięciu partiach Roksanę 
Załomską i dała prowadze-
nie SKTS. Katarzyna Grzy-
bowska-Franc podwyższy-
ła je, wygrywając z Sandrą 
Wabik. Mecz mogła zakoń-
czyć Julia Ślązak, wygrała 
dwa pierwsze sety z Darią 
Łuczakowską, lecz repre-
zentantka gospodarzy „od-
biła się” i przedłużyła na-
dzieję dla swojej drużyny. 
Wynik na 3:1 dla ekipy Bro-
nisława Gawrylczyka usta-
liła brązowa medalistka mi-
strzostw Europy, ogrywając 
w trzech partiach Roksanę 
Załomską.

Po pięciu kolejkach 
(trzy wygrane, dwie prze-
grane) SKTS zajmuję obec-
nie czwarte miejsce w tabe-
li Ekstraklasy. Kolejny mecz 
tenisistki stołowe zagrają w 
Sochaczewie. W sobotę 27 

października SKTS zmierzy 
się z bardzo wymagającymi 
rywalkami, jakimi są wro-
cławskie   „akademiczki”. 
Początek spotkania o godzi-
nie 17.00 w hali MOSiR przy 
ul. Kusocińskiego. 

Trzy mecze w pięć dni
Zawodniczki Sochaczewskiego Klubu Tenisa Stołowego miały intensywny okres w 
rozgrywkach Ekstraklasy Kobiet. Drużyna Bronisława Gawrylczyka wygrała dwa spotkania 
i zgodnie z przewidywaniami poniosła porażkę z będącym poza zasięgiem KTS Tarnobrzeg.

SKTS Sochaczew – POLMLEK Lidzbark Warmiński 3:1
Katarzyna Grzybowska-Franc – Alicja Leśniak 3:0 (11:4, 11:6, 11:2)

Lin Gui – Wenting Ma 2:3 (8:11, 13:15, 11:6, 11:9, 10:12)
Julia Ślązak – Natalia Bogdanowicz 3:0 (11:9, 11:6, 11:3)

Katarzyna Grzybowska-Franc - Wenting Ma 3:2 (11:9, 12:10, 8:11, 8:11, 11:8)
KTS Enea Siarka Tarnobrzeg - SKTS Sochaczew 3:0

Viktoria Pavlovich – Lin Gui 3:0 (11:3, 11:8, 11:3)
Elizabeta Samara – Katarzyna Grzybowska-Franc 3:2 (11:7, 5:11, 11:6, 11:13, 12:10)

Kinga Stefańska - Julia Ślązak 3:0 (14:12, 13:11, 11:5) 
BEBETTO AZS UJD Częstochowa – SKTS Sochaczew 1:3

Roksana Załomska – Lin Gui 2:3 (11:6, 6:11, 16:14, 8:11, 5:11)
Sandra Wabik – Katarzyna Grzybowska-Franc 0:3 (7:11, 5:11, 2:11)

Daria Łuczakowska – Julia Ślązak 3:2 (10:12, 10:12, 13:11, 13:11, 11:9)
Roksana Załomska – Katarzyna Grzybowska-Franc 0:3 (13:15, 10:12, 5:11)

Brązowa medalistka mistrzostw Europy, Katarzyna Grzybowska-Franc, powróciła do ligowych stołów

Bronisław Gawrylczyk podziękował przedstawicielce 

wieloletniego sponsora klubu, Beacie Brymorze

W dniu setnej rocznicy od-
zyskania przez Polskę nie-
podległości, w Sochaczewie 
odbędzie się wyjątkowa im-
preza. W ramach akcji „Na-
rodowy Bieg Stulecia – Od 
Bałtyku do Tatr” z placu Ko-
ściuszki wystartuje bieg na 
dystansie ok. 2500 metrów.

Biuro zawodów będzie czyn-
ne na placu od godziny 10.00. 
Ofi cjalne otwarcie imprezy 
zaplanowano na 10:40. Chwi-
lę później wystartuje mini 
bieg dla dzieci do 7 lat. Bieg 
główny rozpocznie się punk-
tualnie o 11:11. Uczestnicy 
będą mieć do pokonania dy-
stans ok. 2,5 km. Trasa biegu 
będzie wiodła ulicami: Sta-
szica, Traugutta, 15 Sierpnia, 
Mazowiecką, Wojska Pol-
skiego, Licealną, Traugutta.

Udział w biegu jest bez-
płatny. Zgłoszenia przyjmuje 
Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji. Można je wysyłać na 
adres mailowy: mosir@mo-
sir.sochaczew.pl.

Pierwsze 10 osób w kate-
goriach kobiet i mężczyzn w 
biegu głównym oraz pierwsze 
10 dzieci w kategorii dziew-
cząt i chłopców w mini bie-
gu otrzyma puchary, koszul-
ki, czapki, plecaczki. Ponadto 
pamiątkowe medale otrzy-
ma pierwsze 100 zgłoszonych 
osób w biegu głównym oraz 
20 dzieci w mini biegu.

20 i 21 października w Ryb-
niku odbyły się mistrzo-
stwa Polski młodzików i 
młodziczek w judo. Wzięło 
w nich udział pięciu zawod-
ników UKS-Orkan Judo So-
chaczew oraz jeden repre-
zentant Sochaczewskiego 
Centrum Sportów Walki. 

W turnieju w każdej wadze 
startowało około 30 zawod-
ników, którzy miesiąc wcze-
śniej przeszli eliminacje w 
swoim regionie. 

Z klubu Orkan-Judo do 
turnieju fi nałowego zakwali-
fi kowało się pięciu zawodni-
ków. Wielki sukces odniósł 
Kacper Wątkowski, który w 
wadze do 50 kg zdobył brą-
zowy medal. Warto dodać 
że to już drugi medal Kacpra 
indywidualnych mistrzostw 
Polski młodzików, rok temu 
zdobył krążek w wadze do 
46 kg. Kacper gładko doszedł 
do półfi nału wygrywając trzy 
walki, w tym dwie przed cza-
sem. W walce półfi nałowej 
uległ zawodnikowi z Juvenii 
Wrocław, z którym wygrał w 
poprzednim roku. Do wal-
ki o brązowy medal Kacper 
wyszedł bardzo zdetermino-
wany i w ciągu 16 sekund po-
konał swojego przeciwnika. 
Kolejny medal pokazuje, że 
Kacper cały czas jest w ścisłej 
czołówce Polski. 

W tej samej wadze wal-
czył Jan Jesiołowski, któ-
ry także bardzo dobrze 
się zaprezentował, wygrał 
trzy walki i zdobył wyso-
kie punktowane siódme 
miejsce. W wadze do 46 
kg walczył Oliwier Grzesz-
czak, który uplasował się na 
dziewiątym miejscu. Kamil 
Lis odpadł w eliminacjach. 
W wadze do 55 kg Bartosz 
Ambroży zajął 12. miejsce. 

W turnieju wystąpił 
także Eryk Zdanowski, re-
prezentujący   Sochaczew-
skie Centrum Sportów Wal-
ki. Po stoczeniu pięciu walk 
(trzy wygrane, dwie prze-
grane) zajął ostatecznie pią-
te miejsce w kategorii wago-
wej do 50 kg.

Kacper wywalczył brąz

Symboliczny bieg stulecia
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W pierwszym meczu roze-
granym w Sochaczewie Or-
kan pokonał Budowalnych 
15:10. Rewanż na wyjeździe 
zapowiadał się bardzo emo-
cjonująco. 

- W Lublinie wszyscy 
byli przekonani, że nas po-
konają. Mecz był zacięty, ale 
to my mieliśmy go pod kon-
trolą od pierwszej do ostat-
niej minuty. To pokazu-
je, jaki postęp zrobiła nasza 
drużyna – mówi menedżer i 
kapitan zespołu Maciej Bra-
żuk. 

Rugbiści Orkana zwy-
ciężyli z Budowalnymi 20:17 
i mocno zmotywowani cze-
kali na ostatni mecz sezonu. 
W sobotę 20 października 
podejmowali na sochaczew-
skiej „Maracanie” aktual-
nych wicemistrzów Polski – 
MKS Ogniwo Sopot. 

Rycerze zaczęli mecz od 
zmasowanego ataku. Jednak 
Ogniwo odparło pierwsze 
natarcie. W 5. minucie goście 
wykorzystali błąd w obronie 
Orkana i wyszli na prowa-
dzenie 7:0. Kwadrans póź-
niej do próby kopu na słu-
py z rzutu karnego podszedł 
Michał Kępa. Trafi ł z poło-
wy boiska i zmniejszył straty 
do wicemistrzów Polski. W 
kolejnych minutach Orkan 

zdominował ekipę z Pomo-
rza. W 20. minucie, po do-
skonałej asyście Tongijczyka 
Violeti Kolo, z piłką za słupy 
wbiegł Jakub Budnik. Pięć 
minut później sochaczewia-
nie wygrali aut i wepchnęli 
się maulem na pole punkto-
we. Autorem przyłożenia był 
kapitan Orkana, Maciej Bra-
żuk. Chwilę później szybszy 
od obrońców z Sopotu był 

Adrian Niemiec, który wy-
startował do piłki kopniętej 
przez Artura Fursenko i po-
łożył ją na lewym skrzydle. Z 
trudnej pozycji podwyższe-
nie kopnął Michał Kępa. Był 
to jego doskonały mecz, w 
którym wykazał się 100-pro-
centową skutecznością, bez-
błędnie celując między słupy. 
W 36. minucie było 24:7 dla 
gospodarzy. 

Jeszcze przed przerwą 
Ogniwo zdołało zmniej-
szyć straty, wykańczając ak-
cje 7+2. Warto podkreślić, 
że podstawowych zawodni-
ków z Sopotu trener zosta-
wił na ławce (sześciu repre-
zentantów Polski). Pojawili 
się oni na boisku dopiero w 
drugiej połowie. Po wpro-
wadzeniu świeżych sił na 
boiska Orkan zmuszony zo-
stał do defensywy. Sochacze-
wianie skutecznie bronili się 
do 57. minuty, kiedy Ogniwo 
zmniejszyło straty na 24:19. 
Na pięć minut przed końcem 
goście wyrównali. Niestety, 
już w doliczonym czasie gry 
sędzia odgwizdał przewinie-
nie, jednego z zawodników 
Orkana, na wprost słupów 
bramki. Zawodnicy Ogniwa 
bez zastanawiania zgłosili 
próbę. Trafi li i wygrali trze-
ma punktami. 

Po zakończonym me-
czu drużyny spotkały się 
na „trzeciej połowie”. Za-
rząd Whizz Rugby Club 
Orkan Sochaczew ufundo-
wał nagrody dla najlepszych 
zawodników spotkania w 
obu drużynach. Otrzyma-
li je Violeti Kolo oraz rugbi-
sta Ogniwa – Michał Poręb-
ski. Ponadto wykorzystano 
moment na podsumowa-
nie całego sezonu. Weterani 
Orkana nagrodzili najlep-
szych zawodników - ataku 
i młyna. Oldboye na naj-
lepszego atakującego so-
chaczewskiej ekipy wybrali 
Marcina Krześniaka, na-
grodę dla najlepszego za-
wodnika młyna otrzymał 
Michał Gadomski. 

P i e r w s z a    d r u ż y n a 
Whizz Rugby Club Orkan 
Sochaczew zakończyła se-
zon na piątym miejscu. So-
chaczewianie wygrali w 
grupie mistrzowskiej dwa 
mecze i zdobyli dwa de-
fensywne punkty bonuso-
we. Poprzeczka idzie jednak 
w górę. Jak zapowiada za-
rząd klubu, celem na przy-
szły sezon jest walka o me-
dale. Jeśli utrzyma się forma 
zawodników i doskonała at-
mosfera w drużynie, plan 
ten pozostaje w pełni realny.

Doskonała gra na koniec sezonu
Jeśli sochaczewscy rugbiści utrzymają formę i popracują zimą nad kondycją, to w przyszłym roku będą w stanie wygrać 
z każdą drużyną w Polsce. Obecny sezon zakończyli na piątym miejscu. W dwóch ostatnich spotkaniach drużyna Andrzej 
Kopyta pokazała swoją siłę. Wygrali trzema punktami z Budowalnymi Lublin i taką samą różnicą przegrali z Ogniwem Sopot. 

KS Budowlani Lublin – Whizz RC Orkan Sochaczew 17:20 (7:10)
punkty: Michał Kępa (10), Marcin Krześniak (5), Violeti Kolo (5)

Whizz RC Orkan Sochaczew - MKS Ogniwo Sopot 24:27 (24:14)
punkty: Michał Kępa (9), Maciej Brażuk (5), Adrian Niemiec (5), Jakub Budnik (5)

W niedzielę 14 października 
na stadionie przy ul War-
szawskiej odbył się I turniej 
Grand Prix mistrzostw Pol-
ski juniorów w rugby 7. Zwy-
ciężyła drużyna Orkana, 
która w emocjonującym fi na-
le pokonała Juvenię Kraków 
26:14 (5:14).

W turnieju zagrało sie-
dem ekip: RC Legia Warsza-
wa, Budowalni Łódź, Juve-
nia Kraków, Pogoń Siedlce, 
Budowalni Lublin, BBRC 
Łódź oraz gospodarze zawo-
dów – Orkan Sochaczew. W 
otwarciu zawodów uczestni-
czyli m.in. prezes RC Orkan – 
Mieczysław Głuchowski oraz 

burmistrz Piotr Osiecki, któ-
ry skierował kilka motywu-
jących słów do swoich młod-
szych kolegów na boisku.

W pierwszej fazie zawo-
dów sochaczewscy rugbi-
ści pewnie pokonali BBRC 

Łódź i Budowalnych Lublin. 
W ostatnim meczu w gru-
pie trafi li na mocną ekipę Po-
goni Siedlce, z którą również 
wygrali, ale tylko pięcioma 
punktami. W półfi nale ju-
niorzy Orkana zmierzyli się 

z warszawską Legią. Spotka-
nie to pokazało przepaść w 
reprezentowanym poziomie 
obydwu drużyn. Gospodarze 
pewnie wygrali 50:5.

Na fi nałowe spotkanie 
z „krakowskimi smokami” 

gospodarze wyszli bardzo 
spięci. Juvenia zdobyła w 
pierwszej połowie dwa przy-
łożenia. W tej części gry, pię-
cioma punktami, zdołał od-
powiedzieć jedynie Kacper 
Getka. Po ostrej reprymen-
dzie udzielonej zawodni-
kom podczas przerwy przez 
trenera Jakuba Sekleckiego, 
w drugiej połowie gra była 
zgoła odmienna. Juvenii nie 
udało się nawet przekroczyć 
połowy boiska. Dwa przy-
łożenia i trzy podwyższenia 
zdobył Igor Kocimski, kolej-
ne pięć punktów dołożył Pa-
tryk Romanowski. 

Puchary wręczała zastęp-
ca dyrektora MOSiR, Anna 

Ulicka. Dodatkową nagro-
dę dla najlepszego zawodnika 
turnieju otrzymał gracz Or-
kana – Igor Kocimski.

Skład Orkana: Patryk Romanowski, Kacper Getka, 
Jan Mroziński, Ksawery Struss, Igor Kocimski, 
Michał Szwarc, Przemysław Dobijański, Kacper 
Wróbel, Kamil Zieliński, Kamil Miękus, Adam 
Szwarc, Sebastian Kitliński, trener Jakub Seklecki, 
kierownik drużyny Jan Szwarc

Wyniki:
Eliminacje grupowe
Orkan – BBRC Łódź  47:0
Orkan – Budowalni Lublin  28:5
Orkan – Pogoń Siedlce  12:7
Półfinał
Orkan – RC Legia  50:5
Finał
Orkan – Juvenia Kraków  26:14

W fi nale turnieju „siódemek” pokazali klasę



23 października 2018  nr 22 (1322)22
SOCHACZEWSKA

SPORT

PIŁKA NOŻNA PIŁKA NOŻNA

W sobotę 13 październi-
ka mecz w Chodakowie z Po-
lonią Radzanowo zakończył 
się jak pamiętny półfi nał mi-
strzostw świata sprzed czterech 
lat: Niemcy – Brazylia. Biało-
-zieloni rozgromili rywali 7:1. 
Przyjezdnym udało się utrzy-
mać bezbramkowy remis tylko 
przez kwadrans. Strzał głową 
Filipa Jeznacha po rzucie roż-
nym dał gospodarzom prowa-
dzenie. Wraz z upływem czasu 
padały kolejne bramki. Do tego, 
w 36. minucie (przy stanie 4:0) 
jeden z zawodników Polonii 
dostał czerwoną kartę, a Bzura 
zyskała atut gry w przewadze. 
Po przerwie gospodarze jeszcze 
dwukrotnie znaleźli drogę do 
bramki rywali. Wynik meczu 
w 73. minucie ustaliła drużyna 
z Radzanowa, strzelając bram-
kę honorową.

Kolejnym rywalem Bzury 
był ULKS Ciołkowo. Biało-zie-
loni zagrali na wyjeździe w nie-

dzielę 21 października. Już do 
przerwy chodakowscy piłkarze 
prowadzili trzema bramkami. 
Ostatecznie wygrali 4:0. 

Biało-zieloni w tym sezonie 
zdobyli już 40 bramek w dzie-
więciu ligowych meczach. Naj-

lepszymi strzelcami Bzury są: 
Kamil Wojciechowski (12 goli) 
i Adrian Tomczyk (9 goli).

Do końca rundy jesiennej 
Bzura rozegra jeszcze dwie ko-
lejki. W niedzielę 28 paździer-
nika biało-zieloni podejmą przy 

ul. Chopina drużynę GKS Góra 
(godz. 13.30). Do ostatniego 
spotkania, zaplanowanego na 
3 listopada, nie wiadomo czy w 
ogóle dojdzie. Wszystko wska-
zuje, że zespół Wisły Nowy Du-
ninów wycofał się z rozgrywek 
(nie zagrali w dwóch ostatnich 
kolejkach).

Tabela po IX kolejkach

1. Bzura Chodaków 25 40-9

2. Błękitni Gąbin 20 22-8

3. Zorza Szczawin Kościelny 18 19-16

4. Wicher Cieszewo 15 23-17

5. Spójnia Mała Wieś 13 26-18

6. Szopen Sanniki 11 21-23

7. ULKS Ciółkowo 11 9-15

8. Mazowia Słubice 10 7-13

9. GKS Góra 10 13-14

10. Polonia Radzanowo 8 15-21

11. Wisła Główina-Sobowo 7 14-31

12. Wisła Nowy Duninów 1 1-25

Bzura Chodaków – Polonia Radzanowo 7:1 (5:0)
bramki: Kamil Wojciechowski (3), Filip Jeznach, Jan Wierzbicki, Szymon 

Adamski, Adrian Tomczyk
ULKS Ciółkowo – Bzura Chodaków 0:4 (0:3)

bramki: Kamil Wojciechowski (2), Adrian Tomczyk, Jan Wierzbicki

Pięć punktów przewagi
Kolejne mecze biało-zielonych zakończyły się wysokimi zwycięstwami. Bzura Chodaków 
zmierza do awansu. Przegrana w ostatniej kolejce Błękitnych Gąbin ze Spartą Mochowo 
1:0 sprawiła, że zespół prowadzony przez trenera Pawła Rzymowskiego ma teraz pięć 
punktów przewagi zajmując pierwsze miejsce w płockiej A-klasie.

Udało się! Piłkarze KS Orkan 
Sochaczew kończą pierwszą 
rundę rozgrywek w płockiej B-
-klasie na fotelu lidera. Druży-
na prowadzona przez trenera 
Józefa Szajewskiego, w sobo-
tę 20 października, wygrała 
w wyjazdowym „meczu na 
szczycie” z Huraganem Bodza-
nów – 3:1.

Wcześniej, 13 października, so-
chaczewski zespół na stadio-
nie przy ul. Warszawskiej pew-
nie pokonał ekipę Łwówianki 
Lwówek. Zabrakło trochę sku-
teczności, szczególnie w dru-
giej połowie, wynik bowiem 
powinien być znacznie wyż-
szy. Dwa gole w pierwszej części 
gry i dwie bramki po przerwie 
dały jednak Orkanowi kolejne 
zasłużone trzy punkty. Dwu-
krotnie piłkę do bramki rywali 
wbił Cezary Czarnecki, po jed-
nym trafi eniu zaliczyli Kamil 
Jeznach i Grzegorz Aff ek.

Niewątpliwie ostatnia ko-
lejka rundy jesiennej była hi-

tem. Było to spotkanie o 
pierwsze miejsce w tabeli. Ry-
wale Orkana, drużyna Hu-
ragana Bodzanów, miała na 
swoim koncie komplet zwy-
cięstw w tym sezonie. Dobra 
passa dobiegła jednak końca. 
Dotychczasowi liderzy scho-
dzili na przerwę przegrywając 
1:0, a bramkę stracili... w 12. 
sekundzie meczu. W drugiej 
połowie Orkan nie odpuścił 
i wbił gospodarzom jeszcze 
dwa gole, pozwalając jedno-
cześnie rywalom na honoro-
we trafi enie. Ostatecznie mecz 
zakończył się zwycięstwem 
Orkana 3:1. Dwie bramki dla 
sochaczewskiej ekipy strzelił 
Cezary Czarnecki, jedną Ar-
kadiusz Widyński.

Piłkarzy Orkana czeka te-
raz przerwa. Na boisko wybie-
gną dopiero wiosną, aby rywa-
lizować w rundzie rewanżowej. 
Miejmy nadzieję, że utrzyma-
ją formę, co zaowocuje w przy-
szłym sezonie upragnionym 
awansem do A-klasy.

Orkan liderem 
po rundzie jesiennej

KS Orkan Sochaczew - Lwówianka Lwówek 4:0 (2:0)
Huragan Bodzanów – KS Orkan Sochaczew 1:3 (0:1)

Do naszej redakcji zgłosił 
się 13-letni Norbert Pren-
gowski. Nastolatek trenuje 
piłkę nożną w Unii Bory-
szew. Ma też inną pasję 
– jest początkującym dzien-
nikarzem sportowym. Na-
pisał do naszej gazety kilka 
słów o swojej drużynie.

Witam, jestem zawodni-
kiem Unii Boryszew, druży-
ny z rocznika 2005. Ostatni 
mecz mój zespół rozegrał w 
niedzielę 14 października. 
Pokonaliśmy zespół APN 
Warszawa, aż 8:1. Było to 
nasze drugie spotkanie z 
warszawską ekipą w tym se-
zonie i kolejny raz wysoko 
wygraliśmy.

Moja drużyna zajmuje 
obecnie czwarte miejsce w 
I lidze okręgowej C2 tramp-
karz. Aspirujemy jednak 
do awansu do wyższej kla-
sy rozgrywek. Atmosfera w 
ekipie biało-niebieskich jest 
świetna i wszyscy wierzy-
my w sukces. Mamy nieste-

ty dużą stratę do lidera, bo 
wynosi ona osiem punktów. 
Jest jeszcze matematyczna 
szansa, ale musielibyśmy 
mieć duże szczęście. Bę-
dziemy walczyć o awans do 
końca, do ostatniej kolejki. 
Jeżeli sezon zakończy się dla 
nas jedynie utrzymaniem, 
to będziemy chcieli jak naj-
lepiej wejść w kolejny i po-
kazać w nim nasze umiejęt-
ności. 

Zapraszam na nasz ko-
lejny mecz. Zagramy na sta-
dionie Bzury w niedzielę 

28 października o godzinie 
12.00. Naszym rywalem bę-
dzie drużyna Bór Regut. 

Zapraszam też do od-
wiedzenia strony Unii Bo-
ryszew na Facebooku. 
Znajdą tam państwo wię-
cej aktualnych informacji o 
działalności naszego klubu 
i wyniki drużyn z poszcze-
gólnych roczników. Przy 
okazji chciałbym serdecznie 
pozdrowić moich kolegów z 
drużyny oraz naszego tre-
nera Mateusza Sikorskiego.

Norbert Prengowski

Unita o swojej drużynie

Norbert z kolegami z zespołu na obozie w Cieszynie

Sochaczewsc y   stra żac y 
zwyciężyli w turnieju Piłki 
Nożnej Służb Mundurowych 
i Ratowniczych, którego 
organizatorem był Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji. 
Zawody rozegrano w sobotę 
20 października na boisku 
ze sztuczną nawierzchnią w 
Chodakowie. 

W rywalizacji wzięło udział 
pięć drużyn, które zagra-
ły systemem każdy z każ-
dym. Mecze trwały po 15 mi-
nut. Turniej sędziował Michał 
Dziepak. W otwarciu zawo-
dów wzięli udział dyrektor 
MOSiR Mieczysław Głuchow-
ski oraz naczelnik Wydziału 
Sportu i Organizacji Pozarzą-
dowych Agata Kalińska.

Drugie miejsce w tur-
nieju zajęła ekipa 3. Bryga-
dy Rakietowej Obrony Po-
wietrznej, a trzecie OSP 
Teresin. Najlepszym bram-
karzem turnieju wybrano 
Michała Derdzikowskiego 
(3BR OP). Najskuteczniej-

szym zawodnikiem, zdo-
bywcą siedmiu bramek, zo-
stał Mariusz Rosa (KP PSP). 
Nagrodę dla najlepszego za-
wodnika turnieju otrzymał 
Michał Zydlewski (KP PSP 
Sochaczew).

Zwycięska drużyna KP 
PSP Sochaczew wystąpiła w 
składzie: Michał Zydlewski, 
Mateusz Wróblewski, Patryk 
Boguś, Paweł Moskwa, Ma-
riusz Rosa, Dariusz Orliński, 
Jacek Flis, Tomasz Deka, Ar-
kadiusz Ciechaniak.

Wyniki:

3 BR OP – Szpital Powiatowy 2:0

KP PSP – OSP Teresin 4:0

WOPR – 3 BR OP 0:0

Szpital Powiatowy – KP PSP 2:5

WOPR – OSP Teresin 0:4

3 BR OP – KP PSP 0:2

OSP Teresin – Szpital Powiatowy 6:3

KP PSP – WOPR 0:0

OSP Teresin – 3 BR OP 0:3

Szpital Powiatowy – WOPR 4:1

Strażacy najlepsi na boisku
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SIATKÓWKA

W sezonie 2018/19 na cho-
dakowskim parkiecie zo-
baczymy dziewięć drużyn: 
Wolne Elektrony, SRS Most 
Wyszogród, UKS Siatkarz 
Stare Babice, Volley Socha-
czew, ZSR CKU Sochaczew, 
KS Piast Feliksów, Teresin 
oraz debiutujące w socha-
czewskiej lidze Volley Team 
Płock i Volley Team Zjedno-
czeni Bulkowo. Rozegrane 
zostaną 72 mecze w ramach 
18 kolejek, w rundzie zasad-
niczej oraz 16 w fazie play-
-off . Zakończenie planowa-
ne jest na pierwszy weekend 
kwietnia.

W pierwszej kolejce dru-
żyna Wolnych Elektronów 
pokonała w czterech setach 
sochaczewskiego   Volleya. 
Piast Feliksów dopiero po tie-
-breaku odniósł zwycięstwo 
nad ekipą z Wyszogrodu. De-
biutanci z Volley Team Płock, 
co prawda wygrali pierwsze-
go seta, lecz musieli uznać 
wyższość doświadczonych w 

rozgrywkach ALPS socha-
czewskich „Ogrodników”. 
W ostatnim spotkaniu szyb-
ko, w trzech setach, ekipa ze 
Starych Babic ograła Teresin. 
W ramach I kolejki pauzowa-
ła drużyna Zjednoczeni Bul-
kowo. Zawody sędziował Da-
niel Gruszczyński.

Wyniki I kolejki:
Wolne Elektrony - Volley Sochaczew 3:1 
(25:20, 24:26, 25:15, 25:21)

MVP: Michał Gmurek (Wolne Elektrony)
KS Piast Feliksów - SRS Most Wyszogród 3:2 
(20:25, 25:15, 26:24, 21:25, 15:6)

MVP: Artur Rokicki (KS Piast Feliksów)
Volley Team Płock - ZSR CKU Sochaczew 1:3 
(25:23, 23:25, 26:28, 21:25)

MVP: Wojciech Socha (ZSR CKU Sochaczew)
Teresin – UKS Siatkarz Stare Babice 0:3 
(19:25, 17:25, 11:25)

MVP: Marcin Jakubowski (UKS Siatkarz Stare Babice)

Terminarz XXV edycji ALPS
II kolejka – 28 października (niedziela)
III kolejka – 3 listopada (sobota)
IV kolejka – 18 listopada (niedziela)

V kolejka – 25 listopada (niedziela)
VI kolejka – 1 grudnia (sobota)
VII kolejka – 9 grudnia (niedziela)
VIII kolejka – 15 grudnia (sobota)
IX kolejka – 22 grudnia (sobota)
X kolejka – 6 stycznia (niedziela)
XI kolejka – 19 stycznia (sobota)
XII kolejka – 27 stycznia (niedziela)

XIII kolejka – 9 lutego (sobota)
XIV kolejka – 17 lutego (niedziela)
XV kolejka – 24 lutego (niedziela)
XVI kolejka – 2 marca (sobota)
XVII kolejka – 16 marca (sobota)
XVIII kolejka – 23 marca (sobota)
Play off: 30 i 31 marca (sobota, niedziela)
Finały: 6 i 7 kwietnia (sobota, niedziela)

Wystartował sezon siatkówki
Rozpoczęły się rozgrywki jubileuszowej XXV edycji Amatorskiej Ligi Piłki Siatkowej, której organizatorem jest Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. W niedzielę 21 października w hali przy ul. Chopina odbyły się cztery mecze w ramach pierwszej kolejki.

Blisko 200 zawodników 
wystartowało w XIV edycji 
Biegu Papieskiego, organi-
zowanego przez stowarzy-
szenie „Razem i Sprawnie”. 
Bieg odbył się w niedzielę 
14 października. Pierwszy 
linię mety przekroczył To-
masz Mikulski.

- Celem organizowanego 
corocznie przez nasze sto-
warzyszenie   wydarzenia 
jest oddanie hołdu naszemu 
rodakowi, papieżowi Pola-
kowi, który jednocześnie 
kochał sport i sam czynnie 
go uprawiał. Udział w bie-
gu jest swoistą pielgrzym-
ką, ma charakter honoro-
wy i symboliczny, wszyscy 
są w nim zwycięzcami. Tra-
sę biegu wyznaczają dwa 

pomniki Jana Pawła II - w 
Chodakowie oraz w cen-
trum Sochaczewa (przy pla-
cu Kościuszki), które dzie-
li dystans 4700 metrów 
– mówi prezes stowarzy-
szenia „Razem i Sprawnie”, 
Krzysztof Werłaty.

Pogoda sprzyjała w tym 
roku uczestnikom tej swo-
istej biegowej pielgrzymi. 
199 zawodniczek i zawod-
ników wystartowało o go-
dzinie 13:15 spod kościoła w 
Chodakowie. Trasa wiodła 
ulicami: Młynarską, Cho-
pina, aleją 600-lecia, Staszi-
ca, Toruńską, Farną. Pierw-
szy na mecie zameldował 
się Tomasz Mikulski, dru-
gi był Mateusz Zaręba, trze-
ci Marcin Błaszczyk. W kla-
syfi kacji kobiet zwyciężyła 

Weronika Lewandowska. 
Razem z nią na podium sta-
nęły druga Wiktora Frank i 
trzecia Julia Karda.

Na starcie biegu obecny 
był burmistrz Piotr Osiec-
ki. Na mecie puchary i na-
grody wręczali m.in. za-

stępcy burmistrza Marek 
Fergiński i Dariusz Do-
browolski, starosta so-
chaczewski Jolanta Gonta 
oraz naczelnik Wydziału 
Sportu i Organizacji Poza-
rządowych UM, Agata Ka-
lińska.

Stu pierwszych uczest-
ników, którzy wbiegli na 
metę uhonorowano pamiąt-
kowymi medalami. Kolejni 
otrzymali medale katalogo-
we z wizerunkiem papieża 
Jana Pawła II. Ponadto trój-
ka najlepszych biegaczy w 

kategorii kobiet i mężczyzn 
została nagrodzona pucha-
rami. Organizatorzy, trady-
cyjnie przyznali też nagrody 
specjalne dla najmłodszego 
uczestnika biegu, było ich 
w tym roku dwóch - Miłosz 
Gabrysiak i Marcel Górecki. 
Najstarszym zawodnikiem 
był z kolei Wiesław Kotlar-
ski. Największy puchar tra-
fi ł za to do najliczniej repre-
zentowanej grupy, a była nią 
Szkoła Podstawowa nr 3, 
która wystawiła do biegu 43 
uczniów. Inne licznie repre-
zentowane grupy stanowili 
zawodnicy sochaczewskich 
klubów sportowych, m.in. 
UKS Dragon Fight Club So-
chaczew oraz Klub Mara-
tończyka „Aktywni” Socha-
czew.

Biegowa pielgrzymka pamięci papieża Polaka




